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Milí spoluobčané,
opět přišel čas, kdy k vám 
mohu promluvit skrze 
Rudnické noviny a podělit 
se o pocity a informace, 
které se nakumulovaly od 
posledního vydání.
Na začátku bych chtěl vy-

jádřit upřímnou radost a po-
děkování všem členům, i těm 
neoficiálním, za to, jak fungují 
v nově vytvořených komisích 

(kulturní komise a komise pro 
životní prostředí). Již několikrát prokázali, že se 
své funkce zhostili se ctí a jsou již neodmyslitel-
nou součástí kulturního života v obci a fungová-
ní obecního úřadu. Mnohdy dochází i k prolínání 
jednotlivých členů a vzájemné pomoci při řešení 
náročnějších úkolů, především v okamžicích po-
třeby většího počtu lidí. 

A teď již k dění v naší obci. Nadále se věnujeme 
akcím rozjetým předchozím vedením, ke všem vy-
vstalým situacím přistupujeme s pečlivostí a zod-
povědně. Blíží se termín zahájení fungování auto-
busového terminálu, který jistě přispěje k většímu 
komfortu cestujících, ale především k bezpečnosti 
pohybu autobusů.

Další pokračující akcí je rekonstrukce interiéru 
nového OÚ, kde jsou viditelné velké pokroky, které 
vedou k nastavenému termínu přestěhování úřa-
du do nových prostor. Mimo jiné v současné době 
probíhá výběrové řízení na vybavení interiéru no-
vým nábytkem a dokončování stavebních prací.

Zavedli jsme nový model setkávání s vámi obča-
ny, a to pod názvem „Pokec se starostou“. Při ne-
formálním posezení s občany v jednotlivých čás-
tech obce řešíme lokální témata, která vás trápí, 
zajímají a mohou zlepšit život v naší obci. Z vašich 
podnětů čerpáme inspiraci pro řešení palčivých 
otázek, přičemž jejich identifikování může posou-
vat obec vpřed.

Stále se cítím jako nováček ve funkci starosty, 
a proto velmi rád navštěvuji okresní akce setkávání 
starostů pod záštitou Svazku obcí Horní Labe, které 
se v květnu uskutečnilo v Lázních Velichovky. Setká-
ní s novými, ale i dlouholetými starosty je velkou 
inspirací pro řešení podobných problémů a zkuše-
nosti služebně starších starostů jsou k nezaplacení. 
Dochází k navazování a prohlubování osobních vzta-
hů, které se dají velmi dobře zúročit v běžném pra-
covním čase, a ještě více při případných krizových 
situacích, které tímto rozhodně nechci přivolávat.

I nadále se intenzivně věnuji agendám, které 
jsem přebral po odchodu pana tajemníka, a pro-
tože nejsem zcela znalý problematiky bezpečnosti 
práce a personalistiky, využívám pomoci odborní-
ků. Na základě jejich doporučení pak provádíme 
změny k nastavení těchto agend tak, aby vše od-
povídalo zákonným povinnostem. 

A ještě jedna pozitivní zpráva. Na jednání ve 
Vrchlabí bylo domluveno a rozhodnuto, že po 
dlouhých letech odmítání instalací rychlostních 
radarů s napojením na městskou policii ve Vrch-
labí, která bude rozesílat pokuty za rychlou jízdu 
v určitých úsecích v naší obci, konečně dostaneme 
zelenou. V příštím roce bude nainstalován první 
radar, který jistě přispěje k větší bezpečnosti sil-
ničního provozu.  

Závěrem bych vám chtěl popřát klidné a poho-
dové prázdniny, šťastný návrat z dovolené a mno-
ho slunečných dnů.

S pozdravem 
Pavel Steklý, starosta

1) Stavební úpravy v č. p. 56 –  
pošta a majetkový odbor 

Od posledního vydání RN se i tato 
stavba opět posunula realizačně 
o něco dále. Pomalu zde dochází 
k obměně řemeslnických profesí, 
kdy finišují zednické práce a na-
opak často zde můžete spatřit vo-
zidla malířské a natěračské firmy 
nebo např. také podlahářů. Před 
jejich nástupem jsme kolektivně 
doladili a vybrali podlahové krytiny 
v jednotlivých místnostech. Záro-
veň probíhají kompletační práce na 
elektroinstalačních rozvodech. Těm 

opět předcházelo dolaďování změn 
ve výběru velkého množství svítidel, 
kdy oproti původním (navrhnutým 
projektantem) se nám podařilo 
ušetřit nemalé finanční náklady. 
Dalším významným prvkem této 
stavby je zahájená montáž výtahu 
specializovanou firmou. V běhu je 
také pro tuto budovu dotace na te-
pelné čerpadlo, na které je vypsané 
výběrové řízení stejně jako na již 
specifikovaný a doladěný nábytek 
a vybavení. Začátkem června se také 
rozjely venkovní práce ze strany od 
hlavní silnice, a to ve formě nových 
zpevněných ploch a vstupu do nové-
ho úřadu, dále i v zadní části dvor-
ku vedle stodoly. Věřím, že největší 
komplikace a problémy se nám spo-
lečně podařilo již vyřešit a zhotovi-
tel předá dílo dříve, než je smluvní 
termín do 30. 9. Poté bychom rádi 
ihned zahájili kolaudační řízení 
a pak už se jen… nastěhovat.

2) Autobusový terminál u pošty 

Stejně jako u předchozí stavby 
se i zde pomalu, ale jistě blížíme 
do finále. S ohledem na nevyhovu-
jící podloží pojezdových ploch bylo 
nutné řešit se zhotovitelem, dozo-
rem stavby a projektantem prodlou-
žení termínu, a to do 20. 6., ale také 
související finance. K dnešnímu 

dni jsou téměř hotové konstrukč-
ní vrstvy pod asfalty, obrubníky, 
objekt čekárny, veřejné osvětlení. 
Zbývá dokončit kolárnu, její opláš-
tění, střechu. Také se nám podařilo 
vyjednat s bankovními ústavy umís-
tění bankomatu pro naši veřejnost. 
Subdodavatel, firma Strabag, už 
snad provedla kompletní pokládku 
asfaltu (v  době  psaní  tohoto  textu 
se k tomu teprve schylovalo – pozn. 
red.). K instalaci jsou také připrave-
né světelné nápisy, které budou na 
objektu čekárny a kolárny. Proběh-
ly také přípravné práce pro osazení 
dopravních značek, laviček, zábra-

dlí. Nezbývá nám tedy než doufat, 
že sdružení zhotovitelů PDV Stavby 
a Aquabeton nový termín stihnou, 
a tím nebude naše dotace ohrože-
na. Stejně jako u rekonstrukce č. p. 
56 – pošty nás pak bude čekat ko-
laudační řízení, které bude s ohle-
dem na charakter dopravní stavby 
ještě složitější. Na závěr bych rád 
zmínil velké poděkování všem do-
tčeným za trpělivost při vyvolaných 
omezeních touto stavbou, zejména 
občanům z č. p. 308, a také firmě 
AKWEL, která dala k dispozici zho-
toviteli plochu u bývalé Mediky.   

Za majetkový odbor 
Lukáš Skalský, technik 

Plánované, probíhající a ukončené 
investiční akce a opravy
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Jakým způsobem 
mohou občané nakládat 
s odpadem (nakládání 
s odpadem, třídění)

V obci máme rozmístěno 
21 hnízd s nádobami, do kte-
rých odkládáme tříděný od-
pad (papír, plasty, sklo, kovy, 
olej a jedlé tuky). Podrobný 
seznam míst i s počtem jed-
notlivých nádob naleznete na 
stránkách obce.

Použitý textil můžeme od-
kládat do 2 kontejnerů Charity 
Broumov – u OÚ a na sídlišti 
Terezín – a do 2 kontejnerů 
firmy TextilEco a.s. u obchodů 
COOP a nově i ve sběrném mís-
tě obce Rudník.

Biologicky rozložitelný od-
pad lze odkládat do zahrad-
ních kompostérů nebo velko-
objemových kontejnerů, které 
v tomto roce byly a opět jsou 
na parkovišti proti č. p. 340, 
v Kolonkách, u fotbalového 
hřiště, v Terezíně, v Lázních 
Fořt, v Janovicích a v Arnulto-
vicích. V případě potřeby lze 
domluvit přistavení na jiném 
místě.

Nebezpečný odpad a ob-
jemný odpad mohou obyvatelé 
Rudníku odvézt každou stře-
du a sobotu do sběrného místa 
u obecního úřadu.

Výrobky s ukončenou ži-
votností – malé i velké elekt-
rospotřebiče, světelné zdroje 
a baterie – odevzdávají občané 
ve sběrném místě obce, které 
je pro tento účel určeno jako 
místo zpětného odběru.

Pneumatiky vozili naši ob-
čané do sběrného dvora v Hos-
tinném. Pro tento rok máme 
domluvena místa zpětného 
odběru pneuservis Kraus & 
spol., s.r.o., Čistá, a pneuservis 
Za Nádražím Hostinné.

Jakým způsobem je s odpadem 
dále nakládáno

Tříděný odpad odváží spo-
lečnost Transport Trutnov 
s.r.o., která jej dále dotřídí 
a předá dalším zpracovatelům 
k využití.

Směsný komunální a objem-
ný odpad odváží společnost 
Transport Trutnov s.r.o., která 
ho ukládá na skládku v Kryb-
lici. Nebezpečný odpad a jedlé 
oleje putují do spalovny.

Předcházení vzniku odpadu, 
třídění a cíle

Z výše uvedených tabulek 
a zpráv ministerstva ŽP vy-
plývá, že produkce směsného 
komunálního a objemného 
odpadu je v naší obci stále vět-
ší, než je republikový průměr. 
Naopak množství vytříděných 
složek komunálního odpadu 
(sklo, papír, plast, kovy, bio-
odpad…) výrazně nižší.  Tuto 
negativní skutečnost potřebu-
jeme změnit. Pro rok 2022 byl 
limit směsného a objemné-
ho odpadu, který uložíme na 
skládku, (tzv. třídící sleva), 190 
kg/osobu. Pro letošní rok je to 
pouze 180 kg. Za každé další 
kilo navíc zaplatíme na skládce 
dvojnásobnou cenu. Navíc jsme 
zákonem zavázáni k tomu, aby 
v roce 2025 tvořily vytříděné 
složky minimálně 60 % z cel-
kového množství komunálních 
odpadů. V současné době se po-
hybujeme kolem 27 %. Takže je 
před námi ještě hodně práce. 

Jakým způsobem je možné 
předcházet vzniku odpadů

Ke splnění cílů nám může 
pomoci důsledné třídění všech 
dále využitelných složek ko-

RADNICE www.rudnik.cz

Informace o odpadovém hospodářství obce Rudník za rok 2022

Celkové náklady na odpadové hospodářství 1 820 875 Kč 

Příjmy od občanů – místní poplatek za odpady 1 264 855 Kč 

Příjmy na odměnách za tříděný odpad 495 337 Kč 

V roce 2022 obyvatelé obce vyprodukovali:

Druh odpadu Množství 
v tunách

Množství 
v kg/osobu

Náklady 
v Kč/tunu

Celkové  
náklady

Komunální 426,2 212,25 2 566 Kč 1 093 440 Kč

Objemný 83,7 41,68 2 470 Kč 206 737 Kč

Nebezpečný 1,3 0,65 12 689 Kč 16 496 Kč

V rámci tříděného sběru jsme shromáždili:

Druh odpadu Množství 
v tunách

Množství 
v kg/osobu

Náklady  
v Kč/tunu

Odměna 
v Kč/tunu

Papír 31,8 15,84 1.553 Kč 2.063 Kč

Plast 39,1 19,47 2.378 Kč 4.617 Kč

Sklo 40,0 19,92 1.710 Kč 1.147 Kč

Nápoj. kartony 0,5 0,25 5.790 Kč

Kovy 5,6 2,79 102 Kč

Oleje a tuky 0,3 0,15

Oděvy 2,6 1,29

Dřevo 6,3 3,14 655 Kč

Bioodpad 87,7 43,66 250 Kč

V rámci zpětného odběru výrobků s ukončenou životností jsme odevzdali:

2 tuny malých elektrospotřebičů

88 ks velkých elektrospotřebičů

80 ks chlazení 

83 ks televizí a monitorů

Celkem 11,3 tuny odpadních elektrozařízení

Apel na občany 
k odpovědnému 
zacházení.

Vážení uživatelé kana-
lizace, chci touto cestou 
upozornit na problém, 
který trápí naši kanali-
zaci a hlavně přečerpá-
vací čerpadla. Ucpaná 
čerpadla nám způsobují 
nepříjemnosti v podobě 
plnění šachet znečiště-
nou vodou a následného 
přepadu do vodoteče. 

Hlavní příčinou těchto 
ucpaných čerpadel jsou 
hadry, ubrousky, pleny 
atd., které jsou do ka-
nalizace splachovány. 
Splachování ubrousků 
a plen do záchodu nebo 
umyvadla není správ-
ný způsob likvidace 
těchto materiálů. Tyto 
předměty se v kanali-
zaci hromadí a ucpáva-
jí čerpadla, což má za 
následek zhoršený prů-
tok odpadních vod. Je 

důležité si uvědomit, že 
kanalizační systém není 
navržen pro zpracová-
ní takových materiálů. 
Společně můžeme chrá-
nit a udržovat náš kana-
lizační systém v dobrém 
stavu. Prosím, sdílejte 
tuto informaci se svý-
mi rodinami, sousedy 
a přáteli, abychom moh-
li mít čistý potok a okolí 
přečerpávacích šachet.

Jirka Stuchlík

Ucpané čerpadlo v přečerpávací šachtě kanalizace

munálního odpadu včetně bio-
logicky rozložitelného odpadu 
z kuchyní a zahrad, komposto-
vání, opětovné využití výrobků, 
jako jsou např. oděvy, hračky, 
sportovní vybavení. V obchodě 

nakupovat s rozmyslem, jen 
co opravdu potřebuji, kupovat 
bez obalu nebo v opakovaně 
použitelných obalech.

Lenka Seidelová
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legenda

pozitivní pocit

negativní pocit

pohled, výhled

celkové pocity

•	 nelze	chodit	pěšky

•	 nerespektování	rychlosti

•	 ruina	při	vjezdu	do	obce

•	 umístění	zastávek,	kontejnerů

•	 chybí	sezení

•	 chybí	parkování

•	 chybí	služby	(pekárna,	
obchod...)

•	 zavřený	kostel	a	špatná	cesta	k	
němu

Rudník - náves: pocitová mapa
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Jedna z otázek, kterou si 
mnoho občanů Rudníku 
klade, je, proč byla zřízena 
pracovní skupina pro revi-
talizaci veřejného prostran-
ství u bývalého pivovaru 
a evangelického kostela. 
Odpověď je jednoduchá, 
i když vyžaduje podrobnější 
vysvětlení.

Pracovní skupina, zřízená na 
lednovém zastupitelstvu tohoto 
roku, má na starosti řešit pro-
stor u bývalého pivovaru a skele-
tu starého evangelického kostela. 
Skupina je tvořena trvale žijící-
mi občany Rudníku, zastupiteli 
obce, ale i osobami, které v da-
ných územích bydlí či podnikají.

Náplní skupiny je zajistit, aby 
daný prostor plnil estetickou 
funkci a zároveň byl přínosný 
pro místní obyvatele. V komisi 
se sešli lidé, kteří v Rudníku žijí 
desítky let, odborníci znalí histo-
rie Rudníku, podnikatelé a archi-
tekti. Ti všichni tvoří metodickou 
a znalostní záruku, že skupina 
ví, jakým směrem se ubírat.

Dva hlavní úkoly skupiny, ná-
ves a evangelický kostel, před-

stavují rozdílné výzvy. Cílem pro 
náves je přetvořit ji na místo, 
kde lidé najdou základní služby, 
odpočinek a kde bude uchován 
historický význam tohoto uni-
kátního rudnického prostoru. 
Evangelický kostel by měl být 
naopak upraven jako přístup-
né a bezpečné memento histo-
rie, které bude přístupné všem 
obyvatelům Rudníku a návštěv-
níkům, kterých je každoročně 
opravdu velké množství.

Díky práci a nasazení všech 
členů skupiny se podařilo získat 
značné znalosti, které mohou, 
pokud bude mít obec zájem, být 
v budoucnu využity i při dalších 
velkých projektech v Rudníku, 
jako je budoucí komunitní cen-
trum nebo revitalizace dalších 
významných prostor, ať v Arnul-
tovicích, Lázních Fořt, Terezíně, 
nebo v Javorníku.

Další výhodou skupiny je její 
otevřenost. Kdokoli, kdo má zá-
jem o kvalitní rozvoj Rudníku 
a týmovou práci, se může kdyko-
li připojit, a to na e-mailu obec@
rudnik.cz.

Michael Čakrt

Návsi u pivovaru a evangelickému kostelu 
se nyní věnuje pracovní skupina

TAM U PIVOVARU – Takový název měla veřejná debata o budouc-
nosti veřejného prostoru v  historickém centru obce. Jejím cílem 
bylo setkání především s lidmi, kteří zde nebo v jeho sousedství 
bydlí nebo podnikají. A tak se i stalo – přišlo jich na třicet, včetně 
pana starosty a místostarosty. Hovořilo se o tom, co si předsta-
vit pod pojmem historické centrum obce a v jaké šíři je vnímáno, 
o tom, jak byl prostor využíván v minulosti, jaké jsou jeho přednosti 
a slabiny dnes a jak by měl vypadat a čemu sloužit v letech příštích. 
Každý ze zúčastněných obdržel mapu předmětného území 
a označoval do ní místa, která se mu líbí/nelíbí, psal poznám-
ky, návrhy, a  to včetně názvu, který by prostor před bývalým 
pivovarem mohl mít. Po jejich vyhodnocení vznikla tzv. pocitová 
mapa, která bude přílohou zadání pro architekty. Ti budou tvo-
řit novou podobu tohoto významného místa. 
Setkání uspořádala 4. května 2023 pracovní skupina zastupi-
telstva obce pro revitalizaci veřejného prostranství (návsi) před 
bývalým pivovarem a u evangelického kostela. 

Za pracovní skupinu Olga Hájková
Foto: Kateřina Fejglová 
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VÝPIS PŘIJATÝCH USNESENÍ  
Z 11. JEDNÁNÍ RADY OBCE  
DNE 13. 2. 2023

1a/11/2023 – RO schvaluje „Smlouvu 
o zřízení věcného břemene – služeb-
nosti č. IZ–12–2000350/VB/1 Rudník, 
přeložka vvnn pro Auto. nádr. Obec, 
v katastrálním území Rudník, mezi 
ČEZ Distribucí, a. s., se sídlem Děčín 
IV – Podmokly, Teplická 874/8, 405 02 
Děčín, zastoupenou na základě plné 
moci společností ENERGOLAND spol. 
s r.o., se sídlem Pardubická 18, 530 02 
Srnojedy a obcí Rudník a pověřuje sta-
rostu jejím podpisem.
Hlasování: 5–0–0
1b1/11/2023 – RO schvaluje zveřej-
nění záměru obce disponovat nemo-
vitým majetkem č. 3/2023 v předlo-
ženém znění. 
Hlasování: 5–0–0
1b2/11/2023 – RO schvaluje zveřej-
nění záměru obce disponovat nemo-
vitým majetkem č. 4/2023 
v předloženém znění. 
Hlasování: 4–0–1
1c/11/2023 – RO schvaluje vydání tu-
ristických známek s motivem kostela 
svatého Václava v obci Rudník, spo-
lečnosti MultiBio s.r.o., se sídlem Pod 
Nemocnicí 2489, 269 01 Rakovník, 
zastoupenou jednatelem Tomášem 
Petrem.
Hlasování: 5–0–0
1d/11/2023 – RO schvaluje dohodu 
mezi obcí Rudník a XY k akci chod-
ník podél silnice II/325 v Rudníku 
v předloženém znění.
Hlasování: 5–0–0
3a/11/2023 – RO schvaluje vnitřní 
směrnici č. 1/2023 – Stravování za-
městnanců a uvolněných zastupitelů 
obce Rudník, s účinností od 1. 2. 2023. 
Schválením směrnice č. 1/2023 se ruší 
směrnice č. 1/2021 ze dne 1. 2. 2021.
Hlasování: 5–0–0
2a/11/2023 – RO stanovuje podmín-
ky zadávacího řízení pro dodávku 
„interaktivní tabule“ takto:
Dodávka interaktivní tabule s umís-
těním na zeď, nerezový rám, velikost 
43", včetně softwaru, dopravy a mon-
táže, záruka 3 roky včetně servisní 
smlouvy po dobu záruky. 
Hlasování: 5–0–0

VÝPIS PŘIJATÝCH USNESENÍ  
Z 12. JEDNÁNÍ RADY OBCE  
DNE 27. 2. 2023

1a1/12/2023 – RO schvaluje pro-
nájem bytu č. 2 v Rudníku č. p. 75. 
Nájemní smlouva bude uzavřena na 
dobu určitou, do 30. 9. 2023. 
Hlasování: 4–0–0
1a2/12/2023 – RO schvaluje pro-
nájem bytu č. 7 v Rudníku č. p 75. 
Nájemní smlouva bude uzavřena na 
dobu určitou, do 30. 9. 2023. 
Hlasování: 4–0–0
1b/12/2023 – RO schvaluje domovní 
řád pro domy a byty v majetku obce 

Rudník dle předloženého návrhu.
Hlasování: 4–0–0
2a/12/2023 – RO schvaluje dodavate-
lem zakázky zadávané jako zakázka 
malého rozsahu pro akci „Informač-
ní tabule pro obec Rudník“ firmu 
Galileo Corporation s.r.o. se sídlem 
Březencká 4808, 430 08 Chomutov, 
IČ 25448714, za nabídkovou cenu 
245.000 Kč bez DPH.
Hlasování: 4–0–0
4a1/12/2023 – RO schvaluje dar ve 
výši 3.000 Kč Domovu pro seniory 
Pilníkov na zajištění akcí pro seniory 
v roce 2023.
Hlasování: 4–0–0
4a2/12/2023 – RO schvaluje příspě-
vek pro Centrum psychologické pod-
pory, z.s., se sídlem Horní Lánov 67, 
Lánov 543 41, ve výši 10.000 Kč na 
částečnou úhradu poskytovaných slu-
žeb odborného psychologického po-
radenství pro klienty z obce Rudník.
Hlasování: 4–0–0
4a3/12/2023 – RO schvaluje dar ve 
výši 20.000 Kč na zajištění sportovní 
činnosti – cyklistiku. 
Hlasování: 4–0–0
4a5/12/2023 – RO schvaluje poskyt-
nutí finančního daru na pořádání kul-
turních akcí v roce 2023 ve výši 3.000 
Kč na částečnou úhradu nákladů 
spojených s pronájmem nebytových 
prostor v budově DPS a sálu v budově 
OÚ dle „Vnitřní směrnice č. 1/2022“, 
spolku SPOT30, z.s., se sídlem Rudník 
156, 543 72 Rudník (obdarovaný). 
Hlasování: 4–0–0
5a/12/2023 – RO schvaluje Provozní 
řád sběrného místa obce Rudník v při-
loženém znění a pověřuje starostu 
a místostarostu obce jeho podpisem.
Hlasování: 4–0–0
6a/12/2023 – RO schvaluje ZŠ a MŠ 
Rudník odpisový plán pro rok 2023.
Hlasování: 4–0–0
7b/12/2023 – RO schvaluje „Příměst-
ský lezecký tábor“ ve dnech 24.–28. 7. 
2023. Lezecká stěna bude pronajata 
formou „barteru“ (výměnného ob-
chodu, služba za jinou službu) spol-
ku HO Krko, z.s., se sídlem Velká Pláň 
144, 542 21 Pec pod Sněžkou,, zastou-
peného Mgr. Nelou Kolmistrovou.
Hlasování: 4–0–0
7c/12/2023 – RO schvaluje nákup 
rozšíření aplikace Munipolis – Mobil-
ní rozhlas o část Chytrý zpravodaj za 
cenu 990 Kč za vydané číslo Rudnic-
kých novin.
Hlasování: 4–0–0
3a/12/2023 – RO revokuje usnesení 
č. 3a/11/2023, na základě kterého 
byla schválena směrnice č.1/2023 
o stravování zaměstnanců a uvol-
něných zastupitelů obce Rudník. 
Revokací výše uvedeného usnesení 
zůstane Směrnice č.1/2021 ze dne 1. 
2. 2021 nadále v platnosti.
Hlasování: 4–0–0
4a4/12/2023 – RO neschvaluje dar 
pro neziskovou organizaci s celostát-
ní působností Zdravotní klaun o.p.s. 

pro potřeby financování programů 
pro dětské i geriatrické pacienty.
Hlasování: 4–0–0
7a/12/2023 – RO souhlasí s konáním 
5. ročníku štafetového závodu Run 
Labe Run, který povede přes obec 
Rudník v termínu 10. 6. – 11. 6. 2023.
Hlasování: 4–0–0

VÝPIS PŘIJATÝCH USNESENÍ  
Z 13. JEDNÁNÍ RADY OBCE  
DNE 13. 3. 2023

1a1/13/2023 – RO schvaluje podá-
ní žaloby k soudu prostřednictvím 
právníka JUDr. Huspeka k vymožení 
pohledávky za dlužné nájemné.
Hlasování: 4–0–0
1a2/13/2023 – RO schvaluje podá-
ní žaloby k soudu prostřednictvím 
právníka JUDr. Huspeka k vymožení 
pohledávky za dlužné nájemné.
Hlasování: 4–0–0
1b/13/2023 – RO schvaluje pronájem 
bytu v Rudníku č. p. 561. Nájemní 
smlouva bude uzavřena na dobu urči-
tou do 31. 3. 2024 ode dne schválení RO.
Hlasování: 4–0–0 
1c/13/2023 – RO schvaluje splátkový 
kalendář na dluh s měsíčními splát-
kami 700 Kč do zaplacení dlužné 
částky 11.108 Kč.
Hlasování: 4–0–0
1d1/13/2023 – RO schvaluje dodatek 
č. 1 k nájemní smlouvě ze dne 20. 12. 
2022 v přiloženém znění.
Hlasování: 4–0–0
1d2/13/2023 – RO schvaluje proná-
jem bytu v Rudníku č. p. 494. Nájem-
ní smlouva bude uzavřena na dobu 
určitou od 1. 4. 2023 do 31. 3. 2024.
Hlasování: 4–0–0
1e1/13/2023 – RO revokuje usnesení 
č. 2b/84/2022 a 2c/84/2022 ze dne 9. 
5. 2022 z důvodu provedených změn 
ve smlouvě o úhradě finančního podí-
lu na nákladech výstavby kanalizace.
Hlasování: 4–0–0
1e2/13/2023 – RO schvaluje smlouvu 
č. 5/2023 o úhradě finančního podílu 
na nákladech výstavby kanalizace dle 
položkového rozpočtu mezi obcí Rud-
ník a XY, Rudník, v přiloženém znění.
Hlasování: 4–0–0
1e3/13/2023 – RO schvaluje smlouvu 
č. 6/2023 o úhradě finančního podí-
lu na nákladech výstavby kanalizace 
dle položkového rozpočtu mezi obcí 
Rudník a Společenstvím vlastníků 
bytových jednotek č. p. 435–437 
v přiložením znění.
Hlasování: 4–0–0
2a1/13/2023 – RO schvaluje smlouvu 
o dílo č. KIODIL–482–02–2023 mezi 
obcí Rudník a společností Galileo 
Corporation s.r.o. se sídlem Březe-
necká 4808, 430 04 Chomutov, na 
dodání 1 ks Galileo Smart Kiosku za 
celkovou cenu 245.000 Kč bez DPH 
v přiloženém znění.
Hlasování: 4–0–0
2a2/13/2023 – RO schvaluje servisní 
smlouvu č. KIOSERV–482–02–2023 

mezi obcí Rudník a společností Gali-
leo Corporation s.r.o. se sídlem Březe-
necká 4808, 430 04 Chomutov, na po-
skytování servisních služeb ke Galileo 
Smart Kiosku v přiloženém znění.
Hlasování: 4–0–0
3a/13/2023 – RO schvaluje poskyt-
nutí daru ve výši 10.000 Kč jako pří-
spěvek Diakonii – Středisku Světlo 
Vrchlabí na zajištění akvizičních 
služeb pro rodiny s dětmi dle znění 
přiložené darovací smlouvy.
Hlasování: 4–0–0
3b/13/2023 – RO schvaluje poskyt-
nutí daru pro Oblastní charitu Čer-
vený Kostelec, středisko Domov sv. 
Josefa Žireč, ve výši 5.000 Kč jako pří-
spěvek na zajištění potřebné pobyto-
vé a poradenské péče pro nemocné 
s roztroušenou sklerózou dle znění 
přiložené darovací smlouvy.
Hlasování: 4–0–0

VÝPIS PŘIJATÝCH USNESENÍ ZE 14. 
JEDNÁNÍ RADY OBCE  
DNE 3. 4. 2023

1a/14/2023 – RO schvaluje přijetí 
dotace ze Státního fondu životního 
prostředí České republiky – smlouvu 
č. 1210600041 na podporu projektu 
podpořeného v rámci operačního 
programu Životní prostředí s názvem 
„Revitalizace sběrného dvora pro obec 
Rudník“. Výše dotace 410.706,69 Kč.
Hlasování: 4–0–0
1b/14/2023 – RO schvaluje dodavate-
lem technického vybavení infocentra 
v obci Rudník firmu PROJEKTA CORP 
s.r.o., Jaurisova 515/4, 140 00 Praha 
4 – Michle, dle předložené kupní 
smlouvy s cenou 166.696 Kč bez DPH.
Hlasování: 4–0–0
2a/14/2023 – RO schvaluje odměnu 
ředitelce ZŠ a MŠ Rudník v navrho-
vané výši ze mzdových prostředků 
školského úřadu.
Hlasování: 4–0–0

VÝPIS PŘIJATÝCH USNESENÍ ZE 15. 
JEDNÁNÍ RADY OBCE  
DNE 17. 4. 2023

RO schvaluje:
1a/15/2023 – RO schvaluje uzavřít 
„Smlouvu o dílo č. 7/2023 – Výměna 
žlabů na ZŠ Rudník (objekt II. stup-
ně)“ v předloženém znění mezi pa-
nem Jiřím Kopalem, Arnultovice 75, 
543 72 Rudník, IČO: 61216658, DIČ: 
CZ 7007013189, a obcí Rudník a po-
věřuje starostu jejím podpisem.
Hlasování: 5–0–0
1b/15/2023 – RO schvaluje zapůjče-
ní pódia pro účely konání oslav 130. 
výročí založení sboru SDH Klášterská 
Lhota, které se konají dne 13. 5. 2023.
Hlasování: 3–0–2
1c/15/2023 – RO schvaluje navýšení 
ceny za m2 plochy bytu č. 4 v č. p. 414, 
byt po celkové rekonstrukci, na saz-
bu 45 Kč/m2.
Hlasování: 5–0–0

Usnesení z jednání rady a zastupitelstva obce
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1d/15/2023 – RO schvaluje uzavřít 
„Smlouvu o zřízení věcného břeme-
ne – Odkanalizování obce Rudník-
-Arnultovice“ v předloženém znění 
mezi Správou silnic Královéhradec-
kého kraje, příspěvkovou organizací, 
se sídlem Na Okrouhlíku 1371/30, 
Pražské Předměstí, 500 02 Hradec 
Králové, zastoupenou Mgr. Petrem 
Kašparem, ředitelem organizace, 
a obcí Rudník a pověřuje starostu je-
jím podpisem.
Hlasování: 5–0–0
1e/15/2023 – RO schvaluje uzavřít 
„Smlouvu o zřízení věcného břeme-
ne – Kanalizace, II. etapa Rudník-
-Terezín-Pošta“ v předloženém znění 
mezi Správou silnic Královéhradec-
kého kraje, příspěvkovou organizací, 
se sídlem Na Okrouhlíku 1371/30, 
Pražské Předměstí, 500 02 Hradec 
Králové, zastoupenou Mgr. Petrem 
Kašparem, ředitelem organizace, 
a obcí Rudník a pověřuje starostu je-
jím podpisem.
Hlasování: 5–0–0
1f/15/2023 – RO schvaluje „Doda-
tek č.1“ k pachtovní smlouvě NS–
004/2022 ze dne 1. 4. 2022 v před-
loženém znění a pověřuje starostu 
jejím podpisem. 
Hlasování: 5–0–0
1g/15/2023 – RO schvaluje propach-
tovat pozemek p. č. 3697 (druh po-
zemku: zahrada) o výměře 239 m2, 
v k. ú. Rudník. Pachtovní smlouva 
bude uzavřena na dobu neurčitou, za 
2 Kč/m2/rok, ve smyslu usnesení RO 
č. 2h/43/08 ze dne 29. 10. 2008.
Hlasování: 5–0–0
1i/15/2023 – RO schvaluje zveřejnění 
záměru č. 6/2023: prodej nově vyme-
zeného pozemku p. č. 405/1 (druh 
pozemku: travní porost) o výměře 88 
m2, v k. ú. Rudník (dle geometrické-
ho plánu č. 1412–340/2021).
Hlasování: 5–0–0
1j/15/2023 – RO schvaluje závěreč-
nou inventarizační zprávu o výsled-
ku inventarizace majetku obce Rud-
ník ke dni 31. 12. 2022.
Hlasování: 5–0–0
1k/15/2023 – RO schvaluje odpisový 
plán dlouhodobého majetku na rok 
2023 v předloženém znění.
Hlasování: 5–0–0
1l/15/2023 – RO schvaluje odpis zbo-
ží vedeného na účtu 132 v celkové 
hodnotě 8.253,62 Kč. Toto zboží bude 
použito na propagaci obce Rudník 
a dále se nebude evidovat.
Hlasování: 5–0–0
2a/15/2023 – RO schvaluje přijetí do-
tace ve výši 652.974 Kč z Programu 
rozvoje venkova ČR k projektu „Ve-
řejné prostranství v obci Rudník“ dle 
předloženého návrhu dohody o po-
skytnutí dotace z Programu rozvoje 
venkova ČR. Poskytovatel dotace je 
Státní zemědělský intervenční fond 
se sídlem Ve Smečkách 801/33, Praha 
111 00
Hlasování: 5–0–0
3a/15/2023 – RO schvaluje dar ve 
výši 5.949 Kč pro SDH Javorník, za-
stoupené paní Silvií Fléglovou, na za-
jištění občerstvení pro děti a zapůjče-

ní stanu a setů při akci „Čarodějnice“ 
dne 30. 4. 2023 dle předložené daro-
vací smlouvy.
Hlasování: 5–0–0
3c/15/2023 – RO schvaluje dar ve 
výši 5.000 Kč na zajištění podpory 
Linky bezpečí, z.s., IČ: 61383198, se síd-
lem Ústavní 95, Praha 8 18102, zastoupe-
né ředitelkou z.s. Soňou Petráškovou, dle 
předložené darovací smlouvy.
Hlasování: 5–0–0
3e/15/2023 – RO schvaluje dar ve 
výši 4.000 Kč na zajištění poraden-
ských a akvizičních činností pro 
Sjednocené organizace nevidomých 
a slabozrakých České republiky 
z.s. – oblastní pobočka Vrchlabí, IČ: 
65399447, se sídlem Slovanská 1116, 
Vrchlabí, zastoupené Bc. Karolínou 
Dvořákovou, dle předložené darovací 
smlouvy.
Hlasování: 4–0–1
3f/15/2023 – RO schvaluje bezplat-
nou zápůjčku velkého stanu a 12 
kusů setů na akci TFA Železný hasič, 
kterou pořádá SDH Arnultovice ve 
dnech 15. a 16. 4. 2023
Hlasování: 5–0–0
1h/15/2023 – RO doporučuje ZO 
prodej pozemků p. č. 251/1 (druh 
pozemku: trvalý travní porost) o vý-
měře 4.901 m2 a p. č. 300/2 (druh 
pozemku: trvalý travní porost) o vý-
měře 2.502 m2, vše v k. ú. Javorník 
v Krkonoších. Cena dle ÚP– mimo 
zastavitelné území, NZ – plochy ze-
mědělské nad 150 m2…150 Kč/m2, 
ve smyslu Vnitřní směrnice č. 3/2020 
a Přílohy č. 1“ ke směrnici č. 3/2020. 
Náklady spojené s prodejem uhradí 
nabyvatel pozemku (kolek KN). 
Hlasování: 0–5–0
Návrh nebyl schválen
3b/15/2023 – RO schvaluje dar na 
podporu činnosti mládežnických 
reprezentací okresu Trutnov, Okres-
nímu fotbalovému svazu Trutnov, 
IČ: 22882863, se sídlem Národní 199, 
Trutnov 541 01, zastoupenému před-
sedou Markem Pilným, dle předložené 
darovací smlouvy.
Hlasování: 0–5–0 
Návrh nebyl schválen

VÝPIS PŘIJATÝCH USNESENÍ  
Z 16. JEDNÁNÍ RADY OBCE  
DNE 26. 4. 2023

1a1/16/2023 – RO schvaluje ukonče-
ní smlouvy o nájmu prostoru slou-
žícího podnikání č. NS–001/2022 
ze dne 16. 2. 2022 a dodatku č. 1 ke 
smlouvě o nájmu prostoru sloužícího 
podnikání č. NS–001/2022 ze dne 13. 
9. 2022 dohodou k 31. 5. 2023.
Hlasování: 3–0–0
1a2/16/2023 – RO schvaluje výzvu 
„Výběrové řízení na pronájem a pro-
vozování nebytového prostoru v ob-
jektu č. p. 51, Rudník „přízemí – pro-
story vinárny“ v předloženém znění.
Hlasování: 3–0–0
1b/16/2023 – RO schvaluje novou 
smlouvu o spolupráci se společností 
EKO–KOM, a.s., se sídlem Na Pan-
kráci 1685/17, 140 21 Praha 4, IČO: 

25134701, při zajištění zpětného 
odběru a zařazení místa zpětného 
odběru do obecního systému odpa-
dového hospodářství v předloženém 
znění a pověřuje starostu obce jejím 
podpisem.
Hlasování: 3–0–0
1c/16/2023 – RO souhlasí se zmoc-
něním firmy TRANSPORT Trutnov 
s.r.o. se sídlem V Aleji 131, 541 01 
Trutnov, IČO 62063588, k vykazování 
čtvrtletního hlášení pro společnost 
EKO–KOM, a.s.
Hlasování: 3–0–0
2a/16/2023 – RO schvaluje přijetí 
účelové neinvestiční dotace z dotač-
ního fondu Královéhradeckého kraje 
ve výši 162.000 Kč k projektu „Stra-
tegický dokument obce Rudník“ dle 
předložené smlouvy o poskytnutí 
dotace z dotačního fondu Králové-
hradeckého kraje č. 22RRDU4–0005.
Hlasování: 3–0–0
2b/16/2023 – RO schvaluje dodatek 
č. 1 ke smlouvě o dílo č. 038/2022 
dle předloženého znění zhotovitele 
firmy JD Rozhlasy s.r.o., IČ: 27797007, 
se sídlem Horní Bečva 968, 756 58.
Hlasování: 3–0–0
2c1/16/2023 – RO schvaluje výzvu 
pro podání nabídek k zakázce s ná-
zvem „Zhotovení a montáž přepážky 
pošty a infocentra“.
Hlasování: 3–0–0
2c2/16/2023 – RO schvaluje seznam 
obeslaných firem: 1) Dobroslav Fra-
něk, IČ: 69158231, se sídlem Rudník 
184, 54372, 2) BOCHINTERI, Jaroslav 
Boch, IČ: 72968834, se sídlem Lidic-
ká 739, Lomnice nad Popelkou 512 
51, 3) TOJIBA s.r.o., IČ: 64258025, se 
sídlem Prostřední Lánov 335, Lánov 
543 41.
Hlasování: 3–0–0
2c3/16/2023 – RO schvaluje komisi 
pro otevírání obálek a hodnocení ve 
složení: rada obce, Ing. Martina Jirás-
ková.
Hlasování: 3–0–0
3a/16/2023 – RO schvaluje vzor 
rámcové smlouvy, která vymezuje 
základní a obecné podmínky, práva 
a povinnosti budoucích závazkových 
vztahů pro činnosti spojené s prová-
děním lesnických prací dle předlože-
ného znění.
Hlasování: 3–0–0
3b/16/2023 – RO schvaluje rámco-
vou smlouvu o poskytování služeb 
s Petrem Kutáčkem, IČ: 72873264, se 
sídlem Rudník 336, dle předloženého 
znění, na zajištění služeb spojených 
s grafickou úpravou Rudnických no-
vin, tisk Rudnických novin, grafickou 
úpravou a tiskem propagačních ma-
teriálů a publicity obce k poskytnu-
tým dotacím v roce 2023.
Hlasování: 3–0–0

VÝPIS PŘIJATÝCH USNESENÍ  
ZE 17. JEDNÁNÍ RADY OBCE  
DNE 10. 5. 2023

1a/17/2023 – RO schvaluje dodavate-
lem zakázky zadávané jako zakázku 
malého rozsahu pro akci „Zhotove-

ní a montáž přepážky pošty a info-
centra“ firmu Dobroslav Franěk se 
sídlem Rudník 184, 543 72 Rudník, 
IČ: 69158231, za nabídkovou cenu 
353.000 Kč bez DPH, dle smlouvy 
o dílo v předloženém znění.
Hlasování: 3–0–0

VÝPIS PŘIJATÝCH USNESENÍ  
Z 18. JEDNÁNÍ RADY OBCE  
DNE 22. 5. 2023

1a/18/2023 – RO schvaluje pronájem 
bytu v Rudníku č. p. 414. Nájemní 
smlouva bude uzavřena po složení 
kauce (dvouměsíční nájemné) na 
dobu určitou do 30. 11. 2023.
Hlasování: 4–0–0
1b/18/2023 – RO schvaluje pronájem 
bytu v Rudníku č. p. 414. Nájemní 
smlouva bude uzavřena po složení 
kauce (dvouměsíční nájemné) na 
dobu určitou do 30. 11. 2023.
Hlasování: 4–0–0
1c/18/2023 – RO schvaluje zveřejně-
ní záměru výpůjčky bytového prosto-
ru v č. p. 340 v obci Rudník o výměře 
87 m2, umístěného v II. NP.
Hlasování: 4–0–0
1d/18/2023 – RO schválila a vybrala 
za nájemce a provozovatele nebyto-
vého prostoru v objektu č. p. 51, Rud-
ník „přízemí – prostory vinárny“ spo-
lečnost RSL– stavby, správa a údržba 
s.r.o., IČ: 275 22 423, se sídlem Kunči-
ce nad Labem 86, 543 61 Kunčice nad 
Labem. 
Hlasování: 4–0–0
1e/18/2023 – RO schvaluje „Smlou-
vu o zřízení věcného břemene číslo 
6DHM230151 – akce „Revitalizace 
sběrného místa pro obec Rudník“ 
mezi Povodím Labe, státním podni-
kem se sídlem Víta Nejedlého 951/8, 
500 03 Hradec Králové, a obcí Rudník 
v předloženém znění a pověřuje sta-
rostu jejím podpisem.
Hlasování: 4–0–0
1f/18/2023 – RO schvaluje Smlouvu 
o zřízení věcného břemene – služeb-
nosti č. IP–12–2014817/VB/2 Rudník 
KNN pro p. č. 2410/1 v k. ú. Rudník 
mezi ČEZ Distribucí, a.s., se sídlem 
Děčín IV – Podmokly, Teplická 874/8, 
405 02 Děčín, zastoupenou na zákla-
dě plné moci společností CITRON 
GROUP ELEKTRO, s.r.o., se sídlem 
Radvanice 45, 542 12 Radvanice v Če-
chách, a obcí Rudník v předloženém 
znění a pověřuje starostu jejím pod-
pisem.
Hlasování: 4–0–0
1g/18/2023 – RO schvaluje Smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene a dohodu o umístění stav-
by č. IE–12–2008803/01 mezi ČEZ 
Distribucí, a.s., se sídlem Děčín IV 
– Podmokly, Teplická 874/8, 405 02 
Děčín, zastoupenou na základě plné 
moci společností Energomontáže 
Votroubek s.r.o., se sídlem Strojnická 
1646, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, 
v předloženém znění a pověřuje sta-
rostu jejím podpisem.
Hlasování: 4–0–0

Pro RN připravila  
Kamila Vejdělková
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Rudnické mlýny (pokračování)
V minulém čísle Rudnic-
kých novin jsme si připo-
menuli tři mlýny, které 
fungovaly v obci Rudník. 
V tomto vydání si před-
stavíme zbylé čtyři, které 
byly na našem území 
evidovány.

Rückerův mlýn (č. p. 80)

V matričním zápisu se obje-
vuje v roce 1663, ve vlastnictví 
mlýna se vystřídalo celkem 
dvanáct majitelů. Jeden z ma-
jitelů odešel v roce 1780 do 
Slezska kvůli víře, byl luterán. 
Mlýn patřil pod tzv. Střední 
dvůr (Na Justici). Poslední ma-
jitel provozoval mlýn i v první 
polovině 20. století.

Rybniční mlýn (č. p. 128)

Nacházel se v místech dneš-
ních tenisových kurtů pen-
zionu Heřman. Byl napájen 
vodou ze Sejfského potoka. 
V církevní matrice je zazname-
nán v roce 1659. Majitelem byl 
mlynář Martin Mühlberger, 
jeho rod vlastnil mlýn až do 

roku 1896. V létě tohoto roku 
mlýn vyhořel. Spáleniště a za-
hradu koupil majitel pivovaru 
Josef Kluge a o rok později zde 
nechal postavit moderní stáje 
pro pivovarské koně a obydlí 
pro kočího.

Horní mlýn (č. p. 177)

Zvaný Tippltův podle po-
sledních dvou majitelů. Stával 
v úžlabině poblíž evangelické 
školy. Jeho prvním majitelem 
v letech 1702–1722 byl Balta-
zar Rücker, dále následují čtyři 
pokolení rodiny Barthů. Poté 
mlýn patřil Josefu Klugemu 

a po jeho smrti mlýn v dražbě 
koupil pekař Jindřich Haase. 
V roce 1926 jej prodal Václavu 
Tippeltovi staršímu a mladší-
mu, ti jej provozovali do roku 
1927.

Bolkovský mlýn (č. p. 3)

Nacházel se na hraně Heř-
manových Sejfů a Bolkova. 
V matrice je uváděn v roce 
1659. Tehdy ho vlastnil mly-
nář Kasper Baumert. Do roku 
1927 se ve vlastnictví vystřída-
lo osm majitelů. Posledním byl 
Josef Stiller. Za Švarcenberků 
byl mlýn zavázán povinností 

poskytovat panskému fořtovi 
ročně 1 korec, tj. 75 kg hladké 
pšeničné mouky. Byla to daň 
za to, že mlýn využíval k dopl-
ňování vody v mlýnském náho-
nu potrubí přivádějící vodu ze 
švarcenberských pozemků.

Koncem 18. století přišla 
„pára“, která přinesla soumrak 
vodních mlýnů. Ty zanikly, 
byly nahrazovány parními 
nebo se měnily v papírny vy-
užívající parní a později elek-
trickou energii. Stejný osud 
postihl i mlýny v naší obci.

Petra Sekerková
kronikářka

Pohádky a pověsti z naší obce
JIŘSKÝ PŘÍKOP

Monumentální hornická 
příkopová dobývka ve svahu 
nad Javorníkem je dodnes 
obestřena tajemstvím. Otaz-
níky vzbuzuje doba jejího 
vzniku (první písemná zmín-
ka o již opuštěných dolech je 
z roku 1764) i ruda, která se 
zde těžila. Financoval na svou 
dobu obrovské dílo v 16. století 
vrchlabský hornický magnát 
Kryštof Gendorf? Navázal na 
starší šachtovité rozptýlené 
dobývky a nechal hloubit té-
měř 700 m dlouhý a až 20 m 
hluboký příkop? Těžilo se zde 
primárně zlato, nebo železo? 
Výskyt obojího prokázal mo-
derní metalometrický prů-
zkum. „To tady vyhloubil čert,“ 
tvrdila geologům v roce 1983 
stařenka, když zde hledali 
vhodná místa pro geologické 
vrty. Jasno nepřináší ani ně-
mecká krajanská literatura. 
Ta uvádí v souvislosti s Jiřským 
příkopem jen tuto pověst.

Ještě v době, kdy práce 
v dole kvetla a havíři si tak vy-

dělávali pěkné peníze, přišla 
sem chudě oděná žena. Nemě-
la u sebe skoro nic, jen vysypa-
ný mák v zástěře. Naléhavě žá-
dala havíře o milodar, alespoň 
o boty na unavené nohy. Byla 
ale tvrdě odmítnuta se slovy: 
„Nemáme nic nazbyt.“ Od-
belhala se tedy dál a ze vzteku 
a bolesti vyřkla kletbu: „Proto-
že jste tak bezcitní, ať vy a vaše 
děti nenaleznete potřebnou 
rudu po tolik let, kolik mám 
zrníček máku ve své zástěře!“

A tak se opravdu stalo. Od 
této chvíle lidé nacházeli jen 
jalovou horninu, a proto byli 
nuceni svou práci v dole ukon-
čit. Táhli pak s Valdštejnem do 
švédské války, kde zahynuli. 

Jen mírně obměněná podo-
ba pověstí zní takto: 

Jednoho dne přišla k haví-
řům chudá paní, která měla 
ve své zástěře maková semena, 
a prosila je, zda by jí nemoh-
li dát pár zrnek zlata, aby si 
mohla koupit nové boty. Byla 
rázně odmítnuta. Tato bez-
citnost ji rozhorlila, hodila 
nesčetné množství makových 

zrníček na horni-
nu a přála si, aby 
lidé tolik let, kolik 
vyhodila zrníček, 
nenašli žádné další 
zlato. Od této doby 
se výrazně zmenšil 
výnos dolu a po čase 
byla těžba zastave-
na úplně. 

VLK KRADE DÍTĚ 

V souvislosti s ná-
vratem vlků do na-
šich končin připo-
meňme ještě tuto 
pověst z Bolkova. 

Dle pověsti měl být dům 
v Bolkově č. p. 30* jedním 
z prvních v této vsi. Svahy hor 
byly tehdy hustě porostlé lesy, 
proto výskyt vlků nebyla žád-
ná vzácnost. Jednou navečer 
stálo dítě přede dveřmi tohoto 
domu se zapálenou loučí. Náh-
le bylo lapeno vlkem a odnese-
no. Rodiče spěchali křičícímu 
dítěti na pomoc, ale uviděli už 
jen vzdalující se světlo z louče 

směrem do hor. Spěchali za zlo-
dějem, ale jeho vzácnou kořist 
se jim bohužel už nepodařilo 
vyrvat. 

*Dům č. p. 30 stával naproti 
zvoničce. 

Z německého originálu 
přeložila Ludmila Jebavá. 
Pověsti vybrala a úvodem 

opatřila Olga Hájková 
Foto O. Hájková.

Jiřský příkop dnes

Bolkovský mlýn Rückerův mlýn
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Koncem května navštívili 
naši obec – rodiště své nebo 
svých předků – němečtí kra-
jané. Ani letos tak neporušili 
letitou tradici, ačkoli cestování 
už je pro mnohé z nich velmi 
náročné. Vždyť nejstaršímu 
z rodáků, panu Manfredu Sie-
gelovi z Janovic, už je 90 let! 
Součástí programu byla pro-
hlídka obce i okolí a společ-
ný výlet, tentokrát do Kuksu. 
V sobotu (20. května) proběhl 
v  kostele sv. Václava, v němž 
byli tři ze čtyř přítomných ro-
dáků pokřtěni, koncert trut-

novského komorního souboru 
Collegium Camerale za účasti 
mnohých místních i přespol-
ních a poté společné posezení 
v sousedním hotelu Auri. Toho 
se zúčastnil i pan starosta, kte-
rý krajany přivítal a seznámil 
je se současným děním v obci. 
Pak se velmi příjemná nefor-
mální debata stočila na staré 
Sejfy, vzpomínalo se, a dokon-
ce i zpívalo. Krásná atmosféra 
závěrečného večera byla přísli-
bem dalšího setkání… 

Olga Hájková 

Setkání s krajany

Na poslední dubnovou ne-
děli jsme pro děti připravili 
čarodějnický večírek. Čaro-
dějnice vyzkoušely děti z růz-
ných dovedností, Honza Tac-
lík s rodinou pomáhal malým 
horolezcům na lezecké stěně 
a děti z naší školy zatančily 
u připravené hranice. Po je-
jím zapálení si všichni opekli 
špekáčky nebo využili občers-
tvení připravené v garáži. Pro 
dobrou náladu hráli a zpívali 
Anděla Veselá a Petr Boháček. 
I díky krásnému počasí se ve-
čer vydařil, a my se tak těšíme 
na příští rok.

Kulturní komise

Čarodějnice

23. dubna se na sále OÚ ko-
nalo další divadelní předsta-
vení. Tentokrát k nám přijel 
divadelní spolek Třináctka 
z Dolní Kalné. Jejich hra Doba 
kamenná, plná vtipných dialo-
gů a písniček, vyvolávala v sále 
salvy smíchu a skvělou náladu.

Dalším, kdo přijede před-
vést své herecké umění, bude 
29. června vrchlabský divadel-
ní spolek Krychličky s předsta-
vením The Trafika. 

SPOT30

Divadlo
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Nastal první máj 
a jeho tradici zajišťuje 
průvod alegorických 
vozů pod taktovkou 
SDH Arnultovice a ob-
čanů z Arnultovic. 

S příchodem prv-
ního máje se mosty 
v Arnultovicích ozdobí 
májkami a už od rána 
se netrpělivě čeká na 
průjezd alegorických 
vozů. Průjezd se konal 
pod slunečným nebem 
a byl nejen ohromující 
svou délkou, ale také 
plný nadšení a energie. 
Po skončení průjezdu 
se větší část sešla za ha-
sičárnou, kde probíhaly 
další zábavné aktivity. 
Těšíme se zase za rok.

SDH Arnultovice

1. máj

Již několikátým rokem pořá-
dáme dětské dny. 

Dne 3. 6. 2023 jsme se sešli 
u Křížku v Rudníku. Pro děti 
bylo připraveno několik sta-
novišť, kde mohly střílet ze 
vzduchovky, skákat v pytli, 
poznávat rostliny, zvěř, tvořit, 
prolézat průlezku, házet na cíl, 
nechat si namalovat obličej, na-
krmit kozy nebo se podívat na 
policejní psy a na jejich práci. 

Na konci byly pro děti připra-
vené odměny. Bylo také připra-
veno občerstvení, kdy děti měly 
buřt a limonádu zadarmo. 

Účast byla obrovská a my by-
chom vám tímto rádi poděko-
vali, že jste přišli a byli součástí 
tohoto hezkého dne. Atmosfé-
ra byla skvělá a byl to den plný 
milých setkání. Doufáme, že se 
v příštích letech setkáme zase 
v takovém počtu. 

Nedílnou součástí toho vše-
ho byli dobrovolníci, kteří 
nám přišli na pomoc, a spon-
zoři. A proto bychom touto 
cestou rádi poděkovali Mírovi 
Sedláčkovi a jeho týmu, Petru-
ši Vrkoslavové, Magdě Vaňát-

kové, Evě Čekalové, za kyno-
logiii panu Šindeláři a Farmě 
Rudník s.r.o. za posekání. 

Další poděkování patří spon-
zorům MZ Liberec a obci Rud-
ník. I díky nim se Dětský den 
povedl na 100 %. 

Budeme se těšit na příští rok 
a na další tak skvělou účast. 

Děkujeme!
Myslivecký spolek  
Janovice-Rudník

Myslivecký spolek Janovice-Rudník pořádal dětský den
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Výsadba nového lesa U Křížku

Ukliďme Česko, ukliďme Rudník

Úspěšná brigáda na výsadbu no-
vého lesa: spojení žáků základní 
školy a veřejnosti

Dubnová výsadba nového lesa se stala 
skvělou událostí, která přinesla příleži-
tost zapojit žáky základní školy a veřej-
nost do ochrany a obnovy naší přírody. 
S podporou místní samosprávy a dob-
rovolníků se podařilo vysadit množství 
jehličnanů a listnatých stromů, čímž 
jsme přispěli k posílení našeho lesního 
prostředí a zachování biologické roz-
manitosti a k dlouhodobé udržitelnosti 
našeho lesa. Akce byla organizována 
s cílem zvýšit povědomí o důležitosti 
lesů pro náš ekosystém a přitáhnout 
pozornost k potřebě jejich ochrany. 
Spolupráce s žáky základní školy byla 
nejen vzdělávací, ale také příležitostí 
pro ně, aby si osobně uvědomili hodno-
tu přírody a přispěli k její ochraně.

Chceme poděkovat všem, kteří se na 
této brigádě podíleli, ať už jako orga-
nizátoři, dobrovolníci, nebo účastníci. 
Vaše angažovanost a podpora jsou klí-
čové pro zachování našeho přírodního 
dědictví a pro budoucí udržitelnost 
naší obce. Děkujeme vám všem za účast 
a těšíme se na další příležitosti společ-
ně přispět k ochraně a obnově našeho 
prostředí.

Jirka Stuchlík

Již podruhé se v Rudníku 
uskutečnila akce úklidu 
obce. Rudník se v dubnu 
přihlásil do celostátní 
akce Ukliďme Česko. 

Úklid obce se rozdělil na jed-
notlivé úseky a každá skupinka 
uklízela svůj přidělený úsek. Od 
Bělidla až za Akwel uklízeli čle-
nové TJ Rudník. Na ně navázali 
občané z Lázní Fořt. Od Bělidla 
do Arnultovic uklízeli členové 
SDH Arnultovice. Celý Javorník 
uklidili členové SDH Javorník. 
V Janovicích si úklid zorgani-

zoval spolek Janovice a stejným 
způsobem to proběhlo na Bol-
kově, kde se k tomu přidalo 
i čistění u kříže. Směry od OÚ 
uklízeli dobrovolníci. Moc si vá-
žíme i zapojení občanů z Ukra-
jiny, kteří se k nám přidali. 
Celkem se nasbíralo 75 velkých 
pytlů odpadu a k tomu ještě 
několik hromad, které skupin-
ky vytvořily u silnice. Suma su-
márum to byly 2 tuny odpadu. 
Děkujeme všem, kteří se zapo-
jili a pomohli nám udělat ještě 
lepší Rudník. 

Jirka Stuchlík
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Dne 10. června 2023 se 
v Rudníku uskutečnil 
první ročník závodů 
nazvaných Rudnické 
káRy. Jednalo se o unikát-
ní závody samohybných 
vozidel, které si každý 
závodník vyrobil sám. Pro 
udržení ducha fair play 
celého závodu byla stano-
vena pravidla pro stavbu 
těchto strojů.

Nicméně samotný závod byl 
pouze vrcholem několikatýden-
ního přípravného maratonu. 
Jaké výzvy a úskalí tedy organi-
zace takové události skrývá?

V první řadě bylo nutné vy-
brat vhodnou trať. Měli jsme 
k dispozici několik variant, ale 
nakonec padla volba na chod-
ník, který spojuje základní ško-
lu s Terezínem. Tato volba se 
ukázala být velmi dobrou. Ko-
pec byl přesně tak strmý, aby 
nebyl nebezpečný, a podél trati 
byl dostatek místa pro diváky. 
Perfektní zázemí poskytl i ob-
jekt základní školy, kde měly 
děti možnost se bezpečně bavit.

Dalším klíčovým prvkem při 
organizaci takového závodu je 
bezpečnost. Ukázalo se, že to 
bylo jedno z nejnáročnějších 
zadání. Celá trať byla vystlána 
balíky slámy dvou druhů – hra-
naté a velké kulaté. Sehnání 
hranatých balíků nebylo jedno-
duché. Naštěstí se nám poda-
řilo je získat u pana Müksche, 
zatímco velké kulaté balíky 
byly připraveny na dvou vel-
kých akcích na Farmě Rudník.

Za bezchybnou přípravu tra-
tě zaslouží obrovské poděková-
ní Jirka a David Šediví z Farmy 
Rudník. Bez jejich pomoci by 
se takové množství balíků na 
trať dostávalo velmi obtížně.

Při závodech nesmělo chy-
bět ani občerstvení. To zajistily 
naše úžasné ženy z Rudníku, 
jejichž kulinární dovednosti 
a nasazení jsou pověstné.

Rovněž důležitou součástí 
závodu byl doprovodný pro-
gram. Ten připravila naše kul-
turní komise, která zajistila 
skoky a exhibice na terénních 
motorkách, profesionální zá-
sah hasičů a program pro nej-
menší diváky.

V závodu se sešlo neuvěřitel-
ných 12 kár, což bylo pro první 
ročník opravdu úžasné číslo. 
Samotní závodníci byli klíčo-

vou součástí této akce a vidět 
jejich vlastnoručně vyrobené 
vozy bylo fascinující.

Celou akci hudebně dopro-
vázel DJ Vidle, jehož cílem bylo 
celou atmosféru závodu zasa-
dit do festivalově pohodového 
nádechu.

Na závěr bychom chtěli po-
děkovat všem, kteří se podíleli 
na organizaci tohoto nároč-
ného závodu, a samozřejmě 
i všem návštěvníkům, kteří při-
šli podpořit závodníky, samo-
statný dík ještě patří grafiku 
Petrovi z Trutnova, který pro 
závod vytvořil krásné pozván-
ky, jež jste mohli vidět v propa-
gačních materiálech. Těšíme se 
na další ročník za rok!

Michael Čakrt

Rudnické káRy: První ročník závodů  
v Rudníku vstoupil do historie!
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PŘEHLED AKCÍ 2. POLOLETÍ  
ŠKOLNÍHO ROKU 2022-2023

6. 2. – Účast na programu Planeta Země 
ve Vrchlabí

11. 2. – Preventivní programy pro 3.-7. 
třídu

14. 2. – Účast 5. třídy na turnaji 
v přehazované v Hostinném

2. 3. – Vystoupení tanečního kroužku 
v DPS Rudník

17. 3. – Účast na olympiádě z anglického 
jazyka

20. 3. – 7. 6. – Plavecký výcvik 1.-3. třídy 
a dětí z MŠ

27. 3. – Preventivní programy pro 6.-9. 
třídu

31. 3. – Projektový zeměpisný den pro 
žáky 6.-9. tř.

3. 4. – Dějepisná beseda Paměť národa 
pro žáky 9. třídy 

4. 4. – Účast na olympiádě z českého 
jazyka

5. 4. – Autorské čtení autorky knihy 
Indigo, dítě z křišťálu

5. 4. – Zápis do 1. třídy na školní rok 
2023–2024

13. 4. – Školní kol v recitaci
18. 4. – Testování ICILS pro žáky 8. třídy
18. 4. – Návštěva divadelního představení 

„Včelí medvídci“ ve Vrchlabí
25. 4. – Přednáška KRNAP o chování vlků 
26. – 27. 4. – Sázení stromků žáky 9. 

třídy 
28. 4. – Výlet ŠD do Teplic na Metují
4. 5.  – Preventivní program pro 3.- 4. 

třídu
4. 5. – Exkurze do ZOO Praha pro žáky 

6.-9. třídy
4.–5. 5. – Zápis do MŠ
11. 5. – Dějepisný program se skupinou 

Pernštejni pro žáky ZŠ a děti z MŠ
17.–19. 5. – Divadelní vystoupení 5. tř. 

v pohádce „Tajemství staré bambitky“ 
se zapojením ostatních žáků 1. stupně

26. 5. – Návštěva žáků 7. třídy na 
programu ZUŠ Hostinné 

28. 5.–2. 6. – Pobytový a poznávací 
výjezd do Velké Británie pro žáky 8. 
a 9. třídy

29. 5. – Preventivní programy pro 3. a 4. 
třídu

1. 6. – Návštěva 5. třídy na divadelním 
představení v Klicperově divadle 
v Hradci Králové

8. 6. – Divadelní představení v Klicperově 
divadle HK pro žáky 2. stupně

9. 6. – Výlet ŠD do Hradce Králové

Je to už nějaký čas, 
kdy nám bývalá naše 
paní učitelka Junková 
napsala scénář na po-
hádku Tajemství staré 
bambitky, a to proto, že 
Jolanku viděla přesně 
jako Aničku s jejími 
krásnými zrzavými 
a kudrnatými vlasy. 
Naše paní učitelka Jež-
ková se nás zeptala, zda 
se chceme pohádku na-
učit a zahrát rodičům. 
I přesto, že nás varo-
vala, že to bude dřina 
a náročné, souhlasili 
jsme a šli do toho.

Nejprve nás čekalo roz-
dělení rolí, které je v po-
hádce důležité. Dokonce 
jsme měli i konkurz, aby-
chom zjistili, kdo se na 
jakou roli hodí. Nebylo 
to úplně jednoduché, ale 
nakonec jsme všichni ně-
jakou tu roli dostali a byli 
jsme spokojení.

A pak to nastalo, nejpr-
ve probíhalo první čtení 
scénáře v lavici, pak jsme 
se učili text nazpaměť, 
zkoušeli si jednotlivé scé-
ny před tabulí, a když jsme 
vše zvládli ve třídě, vydali 

jsme se trénovat na obecní 
úřad, kde je pódium. Tam 
nás čekalo opět nekoneč-
né zkoušení jednotlivých 
textů a scén. Nejprve jsme 
měli pocit, že si nemůžeme 
zapamatovat celý text ze 
scénáře, ale nakonec jsme 
uměli text i ostatních spo-
lužáků, a tak jsme mohli 
občas i poradit. Učili jsme 
se mluvit nahlas, zřetelně, 
dívat se do hlediště, hrát 
s jednotlivými rekvizitami, 
říkali jsme si, kam jít, od-
kud přijít atd. Paní učitelky 
zjistily, že musíme scénář 
ještě někde poupravit. 

Aby bylo vše dokonalé, 
jeli jsme jednoho dne pro 
kostýmy do Trutnova. Tam 
to bylo suprové. Navlékli 
nás do různých obleků, 
které se hodily k naší roli. 
Od té doby jsme již hráli 
v kostýmech a moc si to 
užívali. Některé kostýmy 
jsme v Trutnově nesehnali, 
a tak nám je paní asistent-
ka Steklá ušila.

Poprosili jsme pana škol-
níka Míru, zda nám pomů-
že s rekvizitami a kulisami. 
Máme veliké štěstí, že je 
moc šikovný. Za jeho vůz, 
dvoutrůn a hrnčířský kruh 

by si zasloužil jedničku 
s hvězdičkou a třikrát pod-
trženou. Díky panu učiteli 
Vlachovi jsme měli i hudeb-
ní doprovod, který tomu 
dal úžasnou atmosféru.

Konečně dávala pohád-
ka smysl a my se jsme se 
přiblížili k premiéře. Ještě 
proběhly zkoušky s ostat-
ními třídami, které přispě-
ly tanečkem a zpěvem. Na 
generálce jsme dolaďovali 
malé chybičky, no a mohli 
přijít první diváci.

Při premiéře někteří 
z nás měli velkou trému, 
ale myslíme si, že i přes-
to jsme to zvládli skvěle, 
protože nás diváci oceni-
li bouřlivým potleskem. 
U dalších představení tré-
ma opadla a my jsme si 
to už mohli užívat. Naše 
dřina se vyplatila, protože 
se představení líbilo každé-
mu, kdo přišel. Velkou zá-
sluhu na tom měli i Ferenc 
a Lorenc v podání Báry 
a Zdeny. Při závěrečné 
písni Slyším své srdce bít 
ukápla někomu i slzička.

Všichni jsme si to moc 
užili a bude se nám po hra-
ní pohádky stýskat.

Páťáci

Naše divadelní představení
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Anglie mýma očima

Anglie je krásné místo se 
spoustou historických bu-
dov a katedrál. 
Kde jsme měli ubytování 
– přímo v anglických rodi-
nách v městečku Andover. 
Já měla štěstí na velmi milé 
lidi se spoustou pozitivní 
energie. Každý den byl zá-
žitek nejen s  rodinou, ale 
především s  jejich zvířaty. 
Jejich pes měl nebezpeč-
ný ocas, věčně s ním má-
val u  stolu nad omáčkou. 
S  rodinou jsme si povídali 
anglicky a  dobře jsme ro-
zuměli, co říkají. Odpověď 
byla občas těžší.
Navštívili jsme například 
Tower Bridge, ke kterému 
jsme se dopravili lodí. Tři 
katedrály a  v  jedné jsme 
vystoupali nahoru do ko-
pule, odkud byl krásný 
výhled. Prošli jsme parkem 
přes tři náměstí až k Lon-
don Eye, na kterém jsme se 
svezli. Spatřili jsme dvou-
patrové autobusy a známé 
červené telefonní budky.
A jak jsme se vůbec dopravili 
do Anglie? Jeli jsme přes Ně-
mecko, Nizozemsko, Belgii 
a ve Francii, v přístavu Ca-
lais, se nalodili na trajekt, 
kterým jsme se po hodině 
a  půl dopravili do Doveru. 
Vlny některým z nás neděla-
ly dobře, ale většina si moh-
la dát typickou anglickou 
snídani z  bufetu. Zpáteční 
cesta do Francie vedla tune-
lem ve vlaku.
Co se ještě vydařilo bylo 
jednoznačně počasí. Přes-
tože bývá v Anglii proměn-
livé až deštivé, po celý náš 
výlet bylo hezky, maximál-
ně zatažená obloha. Na-
štěstí však bez deště. 

Sofie Koucká

Moje bydlení v Anglii bylo 
úžasné. Mark a Christina jsou 
velmi hodní a přátelští lidé. 
Jejich dům je velký a zahrada 
kouzelná. Když jsme k nim při-
jeli, k večeři jsme dostali piz-
zu, chleby a salát. Christina se 
nás ptala, jaká byla cesta a jaké 
památky jsme viděli. Bylo to 
příjemné povídání. Z okna v jí-
delně jsme si prohlíželi jejich 
krásnou zahradu. Všude ptačí 
budky, nádherně zbarvené ky-
tičky, ale to nejlepší byla tera-
sa u čisté řeky, ve které plavaly 
ryby. Pokojík jsme měli velký 
s výhledem na sousední domy 
a spali jsme na měkkých po-
stelích. V koupelně mě překva-
pilo ovládání sprchy, vypadalo 
jako kolo štěstí. V bydlení ne-
bylo, na co si stěžovat. 

Výlety se mi také líbily. Lon-
dýn je velké město plné lidí. 
Nejhezčí byl asi výhled z ka-
tedrály sv. Pavla, museli jsme 

ale vyšlápnout asi 500 schodů. 
Stálo to za to. Katedrála v Salis-
bury je ta nejhezčí, kterou jsem 
kdy viděla, jak zvenku, tak ze-
vnitř. Má nádhernou vysokou 
věž. Anglie je také plná poulič-
ních umělců. Viděli jsme hu-
debníka s kytarou, zpěváka na 
náměstí a pianistu, který hrál 
u křižovatky. Všem jim to pa-
rádně šlo. Mám úžasný zážitek.

Barbora Jiroušová

Anglie

„V Anglii bylo hezky. Na 
všechny výlety vyšlo hezké po-
časí. Ze všech výletů se mi nej-
více líbil Tower Bridge. Rodina 
byla strašně fajn. Paní se o nás 
hezky starala a já si ji i oblíbila, 
byla s ní sranda. Celkově to bylo 
nádherné a jsem strašně ráda, 
že jsem jela. Fakt se to povedlo.“ 

„Náš zájezd začal dlouhou 
cestou busem, dále jsme jeli 
trajektem, kde spousta účast-
níků chytla mořskou nemoc, 
a zpátky i eurotunelem. Na-
vštívili jsme spoustu nejzná-
mějších míst, třeba Big Ben, 
Tower Bridge, různé katedrály 
atd. Nejvíce mě bavil London 
Eye, ze kterého byl nádherný 

výhled na skoro celý Londýn. 
Ubytování bylo taky super, 
procvičili jsme si angličtinu 
a získali spoustu zkušeností. 
Počasí nám taky vyšlo, celý tý-
den svítilo sluníčko.“

„Anglie byla úžasná. Zažili 
jsme mnoho zajímavých věcí, 
které si budu pamatovat do 
konce života. Prošli jsme mno-
ho katedrál a kostelů, což bylo 
zajímavé. Anglie v televizi je 
jiná než v realitě. Já si to oprav-
du užil.“ 

„Můj největší zážitek byl, asi 
když jsem své rodině urvala 
žaluzii v koupelně :-) Jóža říka-
la, ať na to nesahám, jenže já 
na to i tak chmatala. Omluvila 

jsem se jim a nakonec jim to 
naštěstí vůbec nevadilo, byli 
velmi milí.“

Osmáci

Zájezd do Anglie očima osmáků

Soutěže v anglickém jazyce
V pátek 17. 3. pořádala 
Vyšší odborná škola zdra-
votnická, Střední zdravot-
nická škola a Obchodní 
akademie, Trutnov soutěž 
v anglickém jazyce pro 
základní a střední školy. 

Naši školu reprezentovali 
dva žáci, kteří byli nejúspěš-
nější ve školním kole. V kate-
gorii I. A (6. a 7. třída) soutěžil 
Vojtěch Jindřišek ze 7. třídy 
a v kategorii II. A (8. a 9. tří-
da) Jan Kryšpín z deváté třídy. 
V soutěži se hodnotily jazykové 

a komunikativní kompetence 
standardně nabyté při výuce ci-
zího jazyka ve škole. Týkaly se 
především řečových dovednos-
tí mluvení a poslechu. Oba naši 
žáci si vedli velmi dobře. Na-
sbírali cenné zkušenosti, které 
mohli následně využít v další 
soutěži v anglickém jazyce. 
Tato soutěž s názvem English 
Challenge se konala 28. 4. 2023 
v ZŠ a MŠ Horní Maršov a na 
rozdíl od trutnovské soutěže 
se jí mohli zúčastnit i žáci niž-
ších ročníků. V kategorii 4. a 5. 
třída své jazykové schopnosti 

poměřily Adéla Glosová a Zde-
na Slováková, v kategorii 6. a 7. 
třída Jiří Procházka a Vojtěch 
Jindřišek. V kategorii 8. a 9. 
třída za naši školu soutěžili Ši-
mon Jančík a Jan Kryšpín. Kon-
kurence byla silná, avšak našim 
žákům se dařilo. Jan Kryšpín 
obsadil 1. místo. Gratulujeme! 
Všem děkuji za jejich snahu 
a čas, který věnovali přípravě, 
a v neposlední řadě rovněž za 
jejich odvahu porovnat své síly 
se svými vrstevníky. Děkujeme!

Renáta Šindelářová
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Školka se nám oblékla do 
jarní výzdoby, školní za-
hrada upoutá oči každého 
přenádhernými barvami, 
květinky kvetou, otevřeli 
jsme jarním klíčem zahra-
du, kde mají děti prolézač-
ky a skluzavku. Máme pro 
ně různá sportovní náčiní, 
zajeli jsme už i koloběžky, 
zprovoznili mlhoviště ke 
zchlazení dětí při velkém 
horku a také zakoupili 
vodní hrátky, které skli-
dily úspěch u mladších 
i starších kamarádů.

V březnu jsme začali jezdit 
na plavecký výcvik do nově 
otevřeného bazénu ve Vrchlabí 
společně s 1., 2., a 3. třídou zá-
kladní školy. Pro děti bylo při-
praveno dohromady 10 lekcí, 
děti chodily do malého i velké-
ho bazénu, do vířivky. Myslíme, 
že si to užily. Navštívili jsme 
také divadelní představení Vče-
lí medvídci ve Vrchlabí. Člověk 
by nevěřil, kdyby to neviděl, ko-
lik rolí dokáže zahrát jeden he-
rec. Byl to moc pěkný zážitek, 
děti se bavily, zapojily se do 
spolupráce s hercem, zpívaly 
a závěr provázel veliký potlesk. 

Koncem dubna paní učitel-
ka, která vede kroužek flétny, 
byla přivítat na svět nově na-
rozené dětičky s připraveným 
hudebním programem.

Květen v naší školce začal 
zápisem dětí na další školní 
rok. Děti mohly přijít se svými 
rodiči, prozkoumat si všech-
ny koutky školky a odcházely 
s dárečkem v ruce. Na všech-
ny se moc těšíme a všechny je 
mezi sebe rádi přijmeme. Také 
jsme byli pozváni do tělocvičny 
naší základní školy, kde jsme 
společně s prvním stupněm 
zhlédli pohádku s rytíři, prin-
ceznou a loupežníky z divadla 
Pernštejn. Přijela k nám lout-
koherečka z divadla U Staré 
herečky s pohádkou Tajemná 
zahrada. Děti pohádku upřeně 
sledovaly, moc se jim líbila.

Celá školka se byla podívat 
na obecním sále na pohád-
ku Tajemství staré bambitky, 
kterou zahrály děti základní 
školy společně s pomocí svých 
třídních učitelů. Touto cestou 
bychom rádi vysekli poklonu 
všem účinkujícím a všem, co 
se podíleli na tomto krásně 
připraveném vystoupení. Na-
cvičili jsme s dětmi program 
na besídku pro maminky 
k jejich svátku plný básniček, 
písniček a tanečků, proložený 
i anglickým jazykem. Děti se 
moc snažily, účast byla hojná 
a maminkám ukáplo dojetím 
i pár slziček…

V červnu se do našeho na-
bitého programu muselo vejít 
samozřejmě fotografování, 

aby děti měly památku na léta 
strávená v mateřské škole. Po 
společné domluvě všech za-
městnanců mateřské školy 
jsme se rozhodli vzít děti na 
školní výlet do zoo ve Dvoře 
Králové. Doufám, že nás po 
celý den bude provázet sluníč-
kové počasí 

Poslední závěrečnou akcí 
před prázdninami je rozloučení 
s předškolními dětmi. Letos to 
proběhne trošičku jinak. Přije-
de k nám do školky herec, mo-
derátor, bavič Jakub Plzák, který 
nám v úvodu zahraje divadelní 
představení Princ Bajaja, dále 
v jeho programu bude pasová-
ní našich budoucích školáků 
a předání upomínkových dáreč-
ků. Účastnit se mohou všech-
ny děti z naší školky s rodiči 
i ostatní příbuzní. (Po uzávěrce 
tohoto vydání – pozn. red.)

O prázdninách vám všem 
přejeme nádherné letní dny 
plné úsměvů ve tvářích a krás-
né zážitky z výletů i chvil strá-
vených v kruhu rodiny.

Kolektiv MŠ

Zprávičky ze školky

V letošním školním roce 
absolvovala naše první, 
druhá a třetí třída opět 
plaveckou výuku. 

Celkem 10 krát jsme navštívili 
nové prostředí plaveckého bazé-
nu ve Vrchlabí. Ve všech druž-
stvech děti předvedly, jak jsou 
na tom s plaveckými dovednost-
mi. Snažily se uplavat co nejdel-
ší vzdálenost, splývat na břiše 

a na zádech, vylovit kroužek ze 
dna bazénu, plavat pod vodou, 
skočit do bazénu z bloku, sko-
čit šipku apod. Za svoje výkony 
všichni dostali ,,Mokré vysvěd-
čení“. Na úplný závěr měly děti 
závody, kterých se účastnil pou-
ze ten, kdo chtěl, a mohly si užít 
divokou řeku, skluzavku, vířiv-
ku, vodní pólo a opičí dráhu.

Barbora Jindřišková

Vodě zdar a plavání zvlášť!

V pátek 9. června se školní 
družina vypravila do 
Hradce Králové, kde jsme 
navštívili vodní elektrár-
nu „Hučák“. 

Zde jsme se dozvěděli spous-
tu zajímavých informací o výro-
bě elektřiny z různých zdrojů. 

Měli jsme možnost se podívat 
na chod samotné vodní elek-
trárny. Poté jsme se vydali do 
zábavního centra Tongo, kde se 
děti vyřádily na různých atrak-
cích. Výlet se všem moc líbil 
a už se těšíme na další zážitky 
s družinou.

Petra Sekerková

Výlet školní družiny
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Jak nastalo jaro, my hasiči 
z Javorníku jsme se rozhý-
bali. Začalo to tím, že 1. 4. 
jsme se přidali do akce 
Ukliďme Česko. Ráno jsem 
vyjela pro pytle a rukavice, 
kterými nás vybavila naše 
obec. Při návratu k naší 
hasičárně mě čekalo velké 
překvapení, a to počet 
lidiček, kteří na tyto pro-
priety netrpělivě čekali. 
Sešlo se nás 20 lidí a nejen 
hasiči, ale i místní obyva-
telé a děti. A to jsem ještě 
jednu dívenku ukradla na 
obci :-), která se chtěla při-
dat k nám kvůli kamarád-
ce, jež je v Javorníku.

Rozdali jsme si pytle, rukavi-
ce, rozdělili jsme se do skupin 
a podělily jsme si každá skupi-
na část Javorníku. Neuvěřitel-
né, co dokážou lidi zahodit. Ne-
jenže to jsou papíry, igelitové 
pytlíky a plechovky, ale i krabi-
ce od pizzy, krabičky od hamb-
áčů, a dokonce i skleněné lah-
ve, pneumatiky, staré lyže atd. 
Na otáčce mě zarazilo několik 
dětských plenek, a přitom tam 
stojí odpadkový koš. Odpadků 
bylo mnoho a udivovali jsme se, 
co opravdu někdo dokáže hodit 
jen tak do příkopu. Každopád-
ně jsme naplnili mnoho pytlů. 
Vše jsme potom svozili k hasi-
čárně, aby to chlapi z obce měli 
jednodušší na odvoz.

Po úklidu jsme zapálili ohý-
nek a dali jsme všem malé 
občerstvení, které jsme připra-
vili. Děti a dospěláci si opekli 
špekáček, chlapi si dali pivo 
a děti měly limonády.

Navečer jsme se všichni spo-
lečně domluvili, že ten úklid 

budeme dělat alespoň dvakrát 
do roka, abychom ten náš Ja-
vorník měli o trochu hezčí 
a čistší od odpadků.

Týden nato, co jsme si to v Ja-
vorníku pěkně uklidili, několik 
členů bylo vypomoci v Hostin-
ném v lesní školce s nataho-
váním fólií přes konstrukce 
fóliovníků. To aby ty stromeč-
ky pěkně rostly. Všem, kteří 
se zúčastnili, patří velké díky, 
a pokud to jenom trošku půjde, 
rádi pomůžeme i příští rok.

Dne 14. 4. proběhla v naší 
hasičárně beseda s místními 
občany a s panem starostou 
Steklým a místostarostou pa-
nem Stuchlíkem. Myslím, že 
se nás tam sešlo docela dost. 
Bylo hodně otázek a řešení na 
vedení obce. Do dnešního dne 
se ukázkově povedlo, že se na 
sebe již nemačkají kontejnery 
u mostku a nevzniká tam vel-
ké odpadiště. Obec vytvořila 
pěkný plac na kontejnery na 
otáčce a kolem kontejnerů je 
mnoho místa a světe, div se, 
zatím je tam pořádek. Je i v zá-
jmu místních a nás hasičů, 
abychom se pokusili ten pořá-
dek udržovat.

Následující den jsme po Ja-
vorníku provedli sběr železné-
ho odpadu. Letáky, které jsme 
si sami vytvořili, se roznesly 
po Javorníku, docela pomohly, 
a tak jsme odvezli několik vleků 
železa do Leopoldova do sběr-
ny. Všem, co se zúčastnili, tak 
samozřejmě zase velké díky. 
Je tu totiž mnoho chalupářů, 
a tak místo toho, aby se to ně-
kde válelo nebo leželo u kontej-
nerů, raději jsme to odvezli. 

A aby toho nebylo málo, pár 
dní nato se čistila studna a vy-
měňovalo čerpadlo a je skvělé, 
že máme strojníka a velitele, 
kteří se toho ujali a několika 
rodinám se pomohlo, aby jim 
zase doma pěkně tekla voda.

A to byl skoro konec dubna 
a my se začali pilně připra-
vovat na čarodějnice, které 
byly jako vždy na louce u bý-
valé hospody. Obec nám opět 
přispěla korunkami pro děti 
a my jim nakoupili špekáčky, 
pití, sladkosti a lampiony. Jako 
vždy nám obec zapůjčila stan 
a několik pivních setů a chlapi 
z obce nám stan postavili a za 
to jim patří velké díky.

Čarodějnice jsme zahájili 
lampionovým průvodem od 
hasičárny. Nejhezčí lampio-
ny jsme pak ohodnotili slad-
kými cenami. Na louce stála 
krásná hranice s čarodějnicí, 
která měla dlouhé nohy jak 
Pipi Dlouhá punčocha, ale 
byla a skoro uletěla na koš-
těti :-). Měli jsme připravené 
bramboráky, uzené, špekáčky, 
pivo, limo atd. A pozor, uhlí-
dali jsme si májku, která byla 
letos jediná v celém Rudníku. 
Místní omladina, která na naši 
májku číhala, měla smůlu, 
uhlídala se. Přišlo hodně lidí 
a my zjistili, že děti přibývají. 
Přistěhovali se noví obyvatelé, 
a tak na příští rok připravíme 
pro děti nějaké hry. Musíme, 
protože ty menší chodí brzy 
spinkat, takže jim připravíme 
hry, aby se nenudily, než se za-
pálí hranice.

Večer jsme si povídali, po-
slouchali muziku a počasí nám 
přálo. Sedělo se do dlouhých 
pozdních hodin a pár hasič-
ských hlídačů tam spalo, aby 
májku hlídali. 

Čarodějnice se myslím po-
vedly, víme, že se všem neza-
vděčíme, ale sejdou se místní 
a podebatují. My se pokusíme, 
aby ty za rok byly zase o kra-
pet lepší, a vymyslíme něco 
pro ty děti.

Po čarodějnicích jsme se sešli 
v hasičárně, byl pozván i pan 
starosta a prodebatovali jsme 
několik věcí. Řešili jsme spo-
lečně přívod vody do hasičárny, 
úpravu placu před hasičárnou. 
Bude voda a bude položeno 
potrubí do příkopu, zasype se, 
a tím se nám zvětší prostor před 
hasičárnou. Ale to nejdůležitěj-
ší, o čem jsme si povídali, byla 
výprava do SDH Stonava, okres 
Karviná, kam jsme byli pozváni 
starostou tamějšího SDH Anto-
nínem Kodenkou. Loni jsme od 
nich dostali zásahové obleky, 
neboť oni z dotací dostali nové 
a nám darovali jejich 7 obleků, 
včetně helmy, bot a rukavic. 
A tak jsme 27. 5. vyjeli na cestu. 
Výprava čítala osm členů, čtyři 
hasiči, dvě hasičky a pan staros-
ta a místostarosta obce Rudník. 
O dodávku na cestu se nám po-
staral Ford Trutnov, který nám 

SDH Javorník
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o dost snížil cenu na pronájmu 
dodávky, a zbytek ceny nám 
uhradila sponzorka paní Ire-
na Černohorská. Na sobě jsme 
měli nová trička, která jsme do-
stali od sponzora, jenž nakonec 
nechce být jmenován, ale my 
víme kdo a moc děkujeme. Vy-
robila nám je firma Tempo Hos-
tinné. Celkem máme 25 kusů 
nových triček.

V místní likérce Apicor jsme 
nechali udělat balík likérů 
a ještě jednou děkujeme za 
pěkné zabalení. Vezla se i obec-
ní trička a vše, co jsme měli 
s sebou, mělo velký úspěch. 

Vyrazili jsme v sobotu 27. 
5.ráno po páté hodině a v půl 
desáté přijeli do Stonavy. Do-
stalo se nám velkého přivítaní, 
a to nejen od hasičů SDH Sto-
nava, ale přišli nás pozdravit 
i místní občané. Sotva jsme se 
rozkoukali, už jsme dostávali 
první nášup na talíř. Poté jsme 
se zúčastnili místního turnaje 
v ping-pongu, kde nám náš sta-
rosta obce vyhrál první místo 
v mužích a v ženách jsme obsa-
dili druhé a třetí místo. Turnaje 
se účastnili i polští přátelé Sto-
naváků a odpoledne nás vyvez-
li do Polska, kde jsme se v obci 
Kaczyce podívali do krásného 
hasičského muzea. Tam jsme 
mohli vidět staré hasičské ob-
leky, výstroj atd. a povídání. 
Průvodcem byl velmi sympa-
tický postarší pán, který kdysi 
v tamním sboru začínal. 

Z polské Kaczyce nás řidička 
Monika Kodenková s hasič-

ským vozem odvezla ke karvin-
skému kostelu svatého Petra 
z Alkantary. Je to nejšikmější 
stavba u nás. Kostel se totiž 
díky dolům propadl o 40 met-
rů. Zrovna když jsme tam byli, 
tam probíhala svatba, nevidě-
li jsme úplně všechny vnitřní 
prostory, i tak jsme tam zářili, 
neboť si všichni přítomní mys-
leli, že jsme součástí svatby. To 
jsme opravdu nebyli. Nakoupi-
li jsme si tam několik předmě-
tů v šikmém kiosku a vyrazili 
zpět do Stonavy, kde nás opět 
čekal další nášup na talíři. 
Chvílemi jsem myslela, že nás 
tam krmí jak Jeníčka a Ma-
řenku :-). V podvečer dorazili 
další stonavští hasiči a míst-
ní. Guzepe se o nás staral, co 
se týče jídla, Mirko si na nás 
zkoušel různá kouzla. Přijel 
také redaktor a proběhl roz-
hovor se starostou naší obce, 
starostou SDH Javorník a také 
se trochu tančilo, hodně po-
vídalo a nezapomenutelný je 
polský kamarád Patryk a hasič 

Kudrnáč se svojí ženou. Ráno 
v neděli byla skvělá snídaně, 
dopoledne jsme se byli podívat 
na zavřenou část dolu Darkov. 
Neuvěřitelné, co naše vláda do-
káže udělat s takovými prosto-
ry. Vše je tam plně otevřené, 
všude se tam člověk dostane, 
jen je velmi dobře uzavřeno 
místo vstupu přímo do dolu. 
Stonavští hasiči se i snaží to 
občas zabezpečit, ale zloději 
jsou opravdu všude.

Po obědě jsme si vše zabalili 
a rozloučili se a zase jsme do-
stávali dary. Obdrželi jsme dva 
menší zásahové obleky včetně 
helmy pro dvě naše hasičky 
a kufr s vysílačkami. A zase 
máme co oplácet.

Nasedli jsme a vyrazili na 
poslední výlet, který pro nás 
Stonavští připravili, a to pro-
hlídku starého dolu Landek.  

Čekalo nás autentické sfárá-
ní, originální historické stroje 
Albert a František, těžební 
důlní technika v provozu a oje-
dinělá expozice báňského zá-
chranářství.

Viděli jsme původní řetízko-
vé šatny, zkusili si trenažér pro 
záchranu zavalených horníků, 
někteří si domu odvezli i kou-
sek hroudy uhlí.

Máme co Stonavákům oplá-
cet. A moc jim velké díky, že 
jsme s nimi prožili tolik zážit-
ků a zábavy.

V minulých novinách jsem 
psala o akci na léto. Takže: 15. 
7. 2023 se budou konat první 
Javornické hry! Ty se budou 
konat přímo před naší hasi-
čárnou. Tímto zveme všechny 
místní, ale i lidičky z okolí. Vše 
potřebné se dozvíte z létáčků, 

které budou vyvěšeny. Hry bu-
dou pro dospělé, ale i pro děti. 
Pro ně připravíme i nějaké to 
stříkání. Bude i občerstvení, 
jak je u nás zvykem. Srdečně 
vás všechny zveme. A pozvání 
přijali i přátelé z polské Kaczy-
ce a SDH Stonava.

Čeká nás několik nutných 
prací do Javornických her, tak 
nám, místní, držte pěsti, ať se 
nám vše podaří. My děkujeme 
vedení obce, díky, že starosta 
a místostarosta s námi jeli do 
Stonavy. A budeme se na vás 
těšit.:-)

Za SDH Javorník
Silvie Fléglová

Na video ze zpráv se 
můžete podívat zde: 
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Opět zdravím příznivce 
hasičiny a ty, kteří podpo-
rují fyzicky či mentálně 
náš sbor SDH Arnultovice.

Jarní začátek roku jsme za-
hájili soutěží TFA jak pro děti, 
tak pro dospělé. Vzhledem 
k proměnlivému počasí jsme 
byli nuceni přistoupit k po-
řádání soutěže mimo zázemí 
hasičů za obecním úřadem. 
S uznáním nápadu a vzhledem 
k deštivému počasí v předcho-
zím dni byla soutěž přesunu-
ta na asfalt, kde se odehrála 
v sobotu a neděli klání dětí 
a dospělých. Díky tomuto jsme 
zhodnotili, že pokud to bude 
jen trochu možné, bude se 
tato soutěž pořádat vždy jen 
tam a disciplíny budeme jen 
navyšovat. Vzhledem k zaklá-
dání hasičských sborů v dřívěj-
ších letech probíhají oslavy dle 
roku založení. V našem okrsku 
jsme podpořili sbor Klášterské 
Lhoty, kde se slavilo 130 let. Po 
delší době jsme opět použili  
hasičský prapor, který byl spo-

lufinancován ze sbírky občanů 
Arnultovic a Rudníku, obce

 Rudník a SDH Arnultovice. 
Budu se opakovat, ale pomno-
hokráte děkuji za poskytnuté 
příspěvky, díky kterým jsme 
pořídili tento symbol SDH.  

V krásném slunečném ví-
kendu jsme také podpořili naší 
účastí a pomocí ,,Rudnické 
káry“, kde se osvědčila již dříve 
zakoupená hasičská technika.

Tato podpora se také roz-
šířila na účast SDH teamu 
s hosteskou, kde se zapíšeme 
historicky do dějin Rudníku 
absolutním vítězstvím v tom-
to závodě .

Michal Hronek
starosta SDH Arnultovice

SDH Arnultovice

Rád bych v úvodu člán-
ku všechny pochválil za 
klidné, bezpožárové jarní 
období, které bylo v du-
chu úklidů kolem domů, 
zahrádek, popřípadě i na 
jiných místech našeho 
katastru. 

Dodržovali jste zásady bez-
pečnosti pálení a zároveň 
nahlašování těchto činností, 
buď přímo naší jednotce, po-
případě na stránkách IZS-pá-
lení. Je lepší informovat o vaší 
činnosti z důvodu informova-
nosti a zpětné vazby v případě 
nahlášení druhé osobě na číslo 
150. Jen malé upozornění, na 
čísle, které je nahlášeno při 
této činnosti, mějte vždy nabi-
tý telefon, aby se bylo možno 
na toto číslo dovolat.

Jsme rádi, že jsme nemuseli 
vyjíždět na požár, který není 
v žádném případě jednoduchý 
pro nás, ale o to horší je to pro 
majitele objektu a o to horší, 
když se požár dostane i na sou-
sední dům, garáž, kůlny a po-
dobně. Když jsem už začal tím-
to tématem, budu pokračovat 
jen malou částí výjezdů, které 
jsme v tomto období měli s vý-

zvou operačního střediska. 
V měsíci březnu jsme vyjeli na 
dva požáry (Hostinné, Vítězná 
– Nové Záboří), dvě technické 
pomoci (Rudník, Hostinné). 
V měsíci dubnu na požáry 
(Rudník, Hostinné). V měsíci 
květnu dvě technické pomoci 
(Rudník, Javorník), jeden po-
žár (Hostinné). Toto je střípek 
výjezdů na žádost operačního 
střediska. Mimo toho provádí-
me technické pomoci v katast-
ru obce. Pro nás největší požár 
a test nás členů, techniky a vy-
bavení byl požár ve Vítězné – 
Novém Záboří. Co se týká na-
šeho katastru, naštěstí se tyto 
výjezdy na požár týkaly jen za-
hoření v kuchyňské místnosti 
a technické pomoci při odstra-
nění stromů z komunikace, 
elektrického vedení. Mimo 
toho, co jsem popisoval, máme 
tento rok dost činností a dost 
práce v zázemí JPOIII Rudník-
-Arnultovice.

Přejeme všem nádherné 
léto, nádhernou klidnou dovo-
lenou a zase něco málo z naší 
hasičiny v příštím článku RN.

Petr Birtus 
velitel jednotky JSDHO

HASIČI JPOIII RUDNÍK-ARNULTOVICE

Jsme tu a budeme stále ku pomoci

HASIČI https://sdharnultovice.estranky.cz
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Tentokrát začnu trochu 
jinak. Chtěl bych se vám 
omluvit, že jsem od loň-
ského podzimu nepřispěl 
do RN žádnou informací. 
Ne že by nebylo, o čem 
psát, ale stalo se pár 
událostí, po kterých jsem 
velmi zvažoval ukončení 
svých dobrovolnických 
aktivit nejen ve funkci 
předsedy TJ Rudník. 

V prostředí fotbalu se ak-
tivně pohybuji více než 35 let, 
mám fotbal fakt moc rád, a tak 
jsem v roce 2018 přijal volbu 
valné hromady TJ Rudník pro 
vedení nejen fotbalu, ale i celé 
TJ. Nejvíce práce je samozřej-
mě s fotbalem. Jen pro předsta-
vu polovina víkendů (26) v roce 
jsou mistrovská utkání na-
máčknutá do 9 měsíců, takže 
opravdu nic lehkého, a do toho 
starost o věci v pozadí. Spousta 
lidí mě od toho odrazovala, ale 
já jsem slíbil, že se pokusím ne-
gativní trend zvrátit a udržet 
tento sport na prezentovatel-
né úrovni a nedovolit uzavřít 
knihu slavné a bohaté historie 
rudnické kopané, kde jsem 
strávil převážnou část spor-
tovního života. Měl jsem elán, 
příslib docela silných sponzorů 
i obce. Jsem ve znamení Bera-
na, zastavte mě!

Několik let těžké práce dob-
rovolníků změnilo areál do 
dnešní podoby a převedli jsme 
do majetku obce novou per-
golu v řádu x set tisíc korun. 
Nikdo nepřišel s poděkováním 
a uznáním za to, co jsme i přes 
covidové období dokázali. Ale 
proto jsme to nedělali, dělali 
jsme to pro nás všechny a my-
slím, že se to povedlo. V kaž-
dém článku bych mohl děkovat 
všem, kteří se na výstavbě po-
díleli, a bylo by to stejně málo.

Proto mě velmi mrzí přes 
rok trvající kauza ohledně 
špatného hospodaření TJ Rud-
ník, která je opakovaně pre-
zentována na sociálních sítích. 
Dostávám informace od lidí, 
kteří sociální sítě používají, 
a je mi z toho fakt…. Já tuto 
formu komunikace odsuzuji 
a nepoužívám ji přesně proto, 
co se tam děje. Určitě nebudu 
nikoho přesvědčovat, že se 
nic nestalo. Řídím fungování 
TJ Rudník v rámci možností 
podle nejlepšího vědomí a svě-
domí, ale jsem pořád jenom 
laik. Objevil se problém, který 
jsme určitě neudělali vědomě 
a chceme ho řešit. Jsme jenom 
lidi a chybu neudělá jen ten, 
co nic nedělá! Způsob, jakým 
jsme prezentováni, shazuje 
elán i toho mála lidí, co chtějí 
rudnický sport dál držet nad 
vodou. Všeho nechat je tak 
jednoduché. Dělám to dob-
rovolně a nemám co skrývat. 
Samozřejmě jako předseda 
beru tento nedostatek plně na 
svoji odpovědnost, a dokud ho 
nedořeším, zůstanu ve funk-
ci předsedy, pokud mě valná 
hromada neodvolá. Už před 
rokem ZO rozhodlo, jakým 
způsobem budeme ve spolu-
práci s obcí postupovat, aby se 
problém dořešil. Tento měsíc 
konečně proběhla kontrola TJ 
ze strany obce. Předpokládám 
nějaké závady, vždy je co zlep-
šovat, ale doufám že vyjde na-
jevo, že jsme sice amatéři, ale 
ne úplně tak špatní. Za mě je 
toto problém, který jde s rozu-
mem řešit a doufám, že už to 
se současným ZO dotáhneme.

Jenže na podzim se stala 
událost, proti které nějaké 
dohadování a špičkování ztrá-
cí úplně smysl. Týden před 
skončením poloviny sezony 
jsme dostali zprávu o náhlém 

úmrtí našeho dlouholetého 
hráče a kamaráda Rosti Ro-
dra!!! Klub jako takový dostal 
infarkt, ze kterého se vzpama-
továváme ještě teď. Rosťa byl 
jedna z největších ikon rud-
nického fotbalu posledních let 
a po dlouholeté reprezentaci 
ve fotbale a neuvěřitelné práci 
v soukromí odešel?! Elán z do-
cela úspěšné podzimní sezony 
po dlouhých letech v krajské 
soutěži 1. B byl na bodu mra-
zu. Padaly otázky: „Má vůbec 
cenu se za něčím hnát, když 
v mžiku je všechno úplně ji-
nak?“ Sezona skončila, v po-
chmurné atmosféře se zimoval 
areál, na nic jiného nebyla síla. 
Přemýšleli jsme, co dál. Rosťa 
by určitě nechtěl, aby fotbal 
v Rudníku skončil! Po dohodě 
s Rosťovou rodinou jsme uspo-
řádali tradiční silvestrovské 
penalty jako první ročník me-
moriálu Rosti Rodra a mohli 
si minimálně jednou za rok 
vtipálka Rosťu připomenout. 
Účast byla rekordní, padala 
spousta branek a nakonec prv-
ní putovní pohár získala dvo-
jice zkušených matadorů, ale 
o to vlastně vůbec nešlo.

Možná i tímto zakončením 
roku se opět rozběhlo plánová-
ní jarní časti, v únoru se začalo 
opět trénovat, proběhla i sou-
středění a v březnu se fotbal do 
Rudníku opět vrátil. Jarní část 
sezony je docela boj na všech 
frontách. Nejmenší bojovali 
s častými omluvenkami a ne-
dostatkem stabilního týmu 
trenérů. Chtěl bych touto for-
mou poděkovat samozřejmě 
Tomášovi, ale hlavně Jardovi 
Urbanovi, že Tomáše v jeho ne-
přítomnosti zastoupil. Formu 
tohoto oddílu chceme provo-
zovat i nadále, jen potřebujeme 
posílit a stabilizovat trenérský 
tým. V Hostinném mají po-
dobné problémy a my bychom 
chtěli umožnit dětem, které 
jsou ve věku kategorie mladší  
přípravky, aby si vyzkoušely 
i mistrovské zápasy. Tak jsme 
se dohodli na souklubí RU/

HSN, detaily budou všem vy-
světleny a upřesněny. Starší 
žáci šli do sezony i s omeze-
ným počtem fotbalistů v kád-
ru. Pod vedení Milana Hlouška 
a manželů Kučeravých se pro-
kousali sezonou velmi pozitiv-
ně. Chtěli bychom i u tohoto 
týmu pozvednout úroveň, kva-
litu a také ho spojíme s týmem 
HSN a vznikne souklubí HSN/
RU. Je to snad poprvé v histo-
rii, kdy se rivalské kluby Rud-
ník/Hostinné dohodly na spo-
jení mužstev.

Mužstvo dospělých si před 
sezonou odhlasovalo postup do 
1. B třídy Královéhradeckého 
kraje. Soupeři jsou atraktivněj-
ší, kvalita soutěže samozřejmě 
vyšší a cíl byl zůstat v klidném 
středu. Po celou dobu byla ta-
bulka mužstev nesmírně vyrov-
naná a Rudník nejspíše skončil 
na 12. místě s 28 body. Tím, že 
spadne z vyšších soutěží více 
mužstev do okresu Trutnov, 
budou nejspíše z naší skupiny 
padat tři mužstva, a my se tak 
nejspíše vrátíme do fotbalových 
klání na okresní úrovni. V tuto 
dobu ještě není dobojováno. 
Škoda několika nadějných zá-
pasů, kde jsme body ztratili 
úplně zbytečně. Případným 
sestupem samozřejmě fotbal 
v Rudníku nekončí, chtěli jsme 
si opět zkusit obstát v krajské 
konkurenci. Myslím, že se ne-
máme za co stydět. Tímto bych 
chtěl poděkovat všem trené-
rům, vedoucím, pořadatelům/
dobrovolníkům, výkonnému 
výboru, který se pravidelně 
musí scházet, prostě všem, již 
svou prací přispěli k zdárné-
mu průběhu fotbalové sezony 
2022/2023. Dále musím podě-
kovat sponzorům, kteří nám 
jsou i nadále naklonění, určitě 
obci Rudník, jež i v této těžké 
době pomáhá, jak to jde.

Jinak vám přeji krásné léto, 
klidnou dovolenou a brzy na 
shledanou ve fotbalovém areálu. 

  Jan Štemberka 
předseda TJ Rudník 

Rudnický fotbal
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Jubilejní desátý Favoritsraz 2023
V sobotu 6. května 2023 
uspořádala TJ-Ski Rudník 
už 10. ročník tradičního 
Favoritsrazu. 

Jde o vzpomínkovou oslavu 
legendární značky kdysi slav-
ných jízdních kol z Rokycan. 
Tentokrát se ho zúčastnilo 
25 jezdců. Klasicky se jelo od 
klubovny v Terezíně na hos-
tinské náměstí. Pokračovalo 
se přes Chotěvice a Pilníkov až 
na Dolce. Tam se všichni mohli 
občerstvit a vyrazit zpátky do 
Rudníku – ať už s mezipřistá-
ním, nebo bez. 

Josef Hylmar
TJ-Ski Rudník

Všichni zájemci o hraní te-
nisu, nohejbalu nebo volejbalu 
mohou využívat naše antu-
kové hřiště. Je potřeba se jen 
předem nahlásit na telefon-
ním čísle 734 300 008 a kurt si 
zamluvit. Zde dostanete infor-

Pumptrack dráha
V květnu byla kompletně 

opravena celá dráha našeho 
obecního pumptracku. Byl do-
sypán materiál a znova zhut-
něn. O opravu se postarala fir-
ma Dirty Parks s.r.o., která náš 
pumptrack stavěla. Hned po 

dokončení se na dráhu vrhlo 
několik cyklistů, aby nový po-
vrch hned vyzkoušeli. Při pou-
žívání dráhy prosím dodržujte 
všechna bezpečnostní pravidla.

Jirka Stuchlík

Tenisové kurty
mace o předání klíčků od hřiš-
tě a informace ohledně platby. 
Cena zůstala stejná jako v loň-
ském roce 100 Kč/hod. Více in-
formací o využívání antukové-
ho hřiště najdete na stránkách 
obce – viz QR kód.

Jirka Stuchlík 
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15. 7. Javornické hry SDH Javorník

29. 7. Rudnický food swap festival obec Rudník

19. 8. MMČR v motokrosu juniorů a žen SMX racing team Rudník

20. 8.
O putovní pohár Rudnické rokle 
– VIII. Ročník motokrosového 
závodu

SMX racing team Rudník

27. 8. Arnultovické šedesátky SDH Arnultovice

2. 9. Cesta do pohádky SPOT30

8. 9.
Koncert při příležitosti 60. výročí 
založení KRNAP, kostel sv. Václava Správa KRNAP

9. 9. Lázeňské klání DOMOV z.s.

16. 9. Hasičská zábava SDH Arnultovice

23. 9. Svatováclavské slavnosti obec Rudník

23. 9. Motocross Cup SMX racing team Rudník

7. 10. Rudnickej vešlap Tj-SKI Rudník

říjen 23 Drakiáda TJ-SKI Rudník

28. 10. Halloweenská stezka obec Rudník

25. 11. Mikulášská besídka SDH Arnultovice

2. 12.
Mikulášská besídka plus 
rozsvícení stromečku obec Rudník

9. 12. Rozsvícení stromečku Javorník SDH Javorník

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Údaje byly zpracovány na základě souhlasu jmenovaných osob, 
popř. zákonných zástupců.

NAROZENÍ: Julie Bolkovcová, Filip Tomáš, Vítek Holubec, Aneta 
Jeníková, Tara Kulhánková, Jasmína Lhotová, Vojtěch Vrablík
Vítáme tě na svět!

ÚMTRÍ: István Szeidermann, Ľudmila Brunclíková, Miroslav Balcar
Zachovejme tichou vzpomínku!

MANŽELSTVÍ UZAVŘELI: Ivana Veselá a Jiří Novák, Hana 
Podrazilová a Jan Czibulka, Veronika Truxová a Filip Véle

Dne 22. 4. 2023 se v Penzionu Zámek konalo vítání občánků.
Šťastným rodičům blahopřejeme.

Zpracovala: Kateřina Lukavcová

Touto cestou chceme 
poděkovat Jaroslavu 

Zinkovi, že nám již třetím 
rokem ochotně vozí 

kyslíkové bomby  
pro Františka Šustra.

Manželé Šustrovi, Bolkov

Marii a Františku Šustrovým 
gratulujeme k jubileu 

50 let výročí svatby, které 
slaví 30. 6. 2023. Přejeme 
ještě mnoho šťastných let 

a krásných společných chvil.

Dcera Denisa s Robertem 
a vnučka Kristýnka s Jirkou 

OBČANSKÁ PORADNA
Ocitli jste se vy nebo vaši blízcí v těžké životní situaci?
Jednou do měsíce je našim občanům k dispozici sociální 
pracovnice města Hostinné Mgr. Jana Pospíšilová. Pomůže 
vám získat finanční podporu od státu, předá kontakty na 
příslušné instituce a poskytne základní sociální poradenství.
Nebojte se a přijďte, je tu pro vás.
Termín 29. 6., o prázdninách pauza a 14. 9. od 12 do 15 
hodin v budově DPS, vchod proti altánku.

PŮJČOVNÍ DOBA KNIHOVNY O PRÁZDNINÁCH
knihovna@rudnik.cz
Roman Turyna, tel: 702 292 414

PO 9.00–11.30

ÚT zavřeno

ST zavřeno

ČT 13.00–15.00

PÁ zavřeno

17.–21. 7. 2023 ZAVŘENO (dovolená)

7.–18. 8. 2023 ZAVŘENO (dovolená)

Knihovna nabízí tyto služby:

→ půjčování knih z vlastního fondu knihovny 
→ půjčování knih z výměnných fondů  Městské knihovny Trutnov
→ meziknihovní výpůjční službu → veřejně přístupný internet


